
در سـه سـال گذشته 
120 هزار میلیارد تومان
 از منـابـع هدفمنـدی 
یارانه ها به خزانه واریز 

نشـده اسـت!

فـراز و فـرودهای 
اجــرای قــانـون 
دریافت گواهینامه 
بدون نیاز به کارت

پـایـان خـدمت

    سال چهارم           اردیبهشت 1396          می  2017            شعبان 1438          شماره  31          قیمت 1000 تومان

پیروز انتخابات، مردم ایران و نظام جمهوری اسلامی هستند
در پی حضور پر شکوه و حماسی مردم در دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری و پنجمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 

معظم انقلاب اسلامی پیام تشکر و قدردانی صادر و بر نکات مهمی تأکید کردند. متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: بسم الله الرحمن الرحیم؛ ملت عزیز ایران؛
جشن حماسی انتخابات،  بار دیگر گوهر درخشانِ عزم و اراده ی ملی را در برابر چشم جهانیان به جلوه آورد. مشارکت گسترده و پرشور شما، و هجوم مشتاقانه به مراکز رأی گیری، 

و تشکیل صفهای طولانی برای رسیدن به صندوق های رأی در همه جای کشور،   ... 

نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس :

دولت بـدون انـجام 
فرآیند قانونی امضای 
اسنـاد بیـن المللی، 
سنــــد ۲۰۳۰ را 
امضـاء کـرده است
ایـران با لفـاظـی هـای 
آمریکا و شـرکایـش در 
منطقه مسیر خود را تغییر 

نمی دهـد

آقای حاجی در مصاحبه با خبرگزاری فارس:

 مشـکل آب استـان اصفهـان با رویـه قبـلی قـابـل حـل نیـست
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حماسه سازان، پیشگام در حماسه سیاسی، فرهنگی و اقتصادی

6 7

۲

۲

پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی در پی حضور حماسی و پر شکوه مردم در انتخابات:

ملاقات مردمی شنبه ها )درصورتیکه روز شنبه جلسه در مجلس شورای اسلامی نباشد(
1-دفتر شاهین شهر شنبه هر هفته از ساعت 7:30 صبح الی 9:30 

    )جهت گرفتن نوبت 7 صبح حضوری مراجعه گردد(
    آدرس: شاهین شهر، بلوار امام)ره(، جنب بانک ملی مرکزی، تلفن 031-45244484

    روزهای پاسخگویی: همه روزه بجز روز های تعطیل از ساعت 8 الی 12
    )پاسخگویی به کلیه شهروندان محترم شهرستان شاهین شهر و میمه(

2-دفتر شهر گز: شنبه هر هفته از ساعت 11 الی 11:45
    )جهت گرفتن وقت ملاقات ساعت 10:30 به این دفتر مراجعه شود(

    آدرس: شهر گز طبقه فوقانی صندوق قرض الحسنه حضرت بقیه الله )عج(
3- دفتر شهر خورزوق شنبه هر هفته از ساعت 12:30 الی 13:30 

     )جهت گرفتن وقت ملاقات ساعت 12 به این دفتر مراجعه شود(
     آدرس: شهر خورزوق، خیابان شهید بهشتی، کوچه شهید هرمزی، بعد از مسجد همت

4- دفتر شهر دستگرد: شنبه هر هفته از ساعت 14 الی 15 
    )جهت گرفتن وقت ملاقات ساعت 13:30 به این دفتر مراجعه شود(    

    آدرس: شهر دستگرد، میدان شهرداری، جنب سیلاب، تلفن تماس: 031-45400100
    روزهای پاسخگویی دفتر: دوشنبه و چهارشنبه از ساعت 8 الی 12، بجز روزهای تعطیل 

    )پاسخگویی به شهروندان محترم خورزوق، دستگرد، سین(
5- دفتر بخش حبیب آباد: شنبه هر هفته، از ساعت 16 الی 16:45

     )جهت گرفتن وقت ملاقات ساعت 15:30 به این دفتر مراجعه شود(
     آدرس: شهر حبیب آباد، شهرک آیت الله ادیب، مسجد حضرت ابوالفضل)ع( 

6- دفتر دولت آباد: شنبه هر هفته، از ساعت 17 الی 18:30 
     )جهت گرفتن وقت ملاقات ساعت 16:30 به این دفتر مراجعه شود(

     آدرس : دولت آباد، میدان امام خمینی )ره(، طبقه فوقانی قرض الحسنه فاطمه الزهرا)س( 
     تلفن : 031-54825277

     روزهای پاسخگویی دفتر یکشنبه، سه شنبه و پنجشنبه از ساعت 8 الی 12)بجز روزهای تعطیل(  
     )پاسخگویی به شهروندان محترم بخش حبیب آباد، شهر دولت آباد و روستای محسن آباد(

7- دفتر بخش میمه: هر دوهفته یکبار جمعه ها، از ساعت 8 الی 9 صبح، 
     آدرس: روبروی مسجد جامع شهر میمه

آدرس سایت:   www.hamasesazan.ir   )حماسه سازان(                                                        آدرس کانال تلگرام:   HamaaseDovvom@    )حماسه دوم(

دفتر نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی

اطلاعیه دفتر نماینده مردم شریف شهرستانهای شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی درخصوص برنامه های این دفتر در راستای تحقق شعار سال

بسم الله الرحمن الرحیم

سلام و صلوات بر رسول خاتم صلوات الله علیه و آله و درود به پیشگاه با عظمت حضرت بقیه الله الاعظم ارواح العالمین لتراب مقدمه الفداه 

با عرض تبریک سال نو و ضمن ادای احترام به مقام شامخ شهدا وامام شهیدان )رحمه الله علیه(و آرزوی صحت و سلامتی برای مقام معظم رهبری مدظله العالی باستحضار می رساند:
در راستای اجرای منویات ولی امر مسلمین و لزوم توجه به مقوله تولید داخلی و ایجاد اشتغال پایدار، دفتر نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی آمادگی دارد رسالت خود را در جهت تحقق شعار امسال و نیز رفع  موانع  

تولید از واحدهای تولیدی و صنعتی و برطرف ساختن نگرانی کارگران و جوانان جویای کار در حد مقدورات و در چارچوب قانون به انجام برساند.
هر چند وظیفه ذاتی و قانونی نماینده مردم در مجلس، قانونگذاری و نظارت است اما بی تفاوت بودن نسبت به آنچه در جامعه تبدیل به دغدغه شده است، دأب جناب آقای حاجی نیست فلذا همچنانکه در سنوات گذشته تسهیل امور و رفع  موانع تولید از صدها  واحد صنعتی و 
تولیدی در سطوح مختلف به سرانجام رسید این امکان همچنان برای تولید کنندگان و صنعتگران محترم برای پیگیری مشکلاتشان در سطح ملی، استانی و شهرستانی وجود دارد تا انشاالله در جهت حمایت  از تولید، حفظ اشتغال موجود و ایجاد اشتغال پایدار قدمی برداشته شود.
حضور در بین مردم، شنیدن مسائل، مشکلات و نگرانی ها و تلاش درجهت رفع آنها فرمایش گهر بار دیگری از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی است.در همین راستا و طبق سنوات گذشته علاوه بر حضور متوالی نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه و 
برخوار در مجلس شورای اسلامی در همه نقاط حوزه انتخابیه در قالب  طرح های : سفیران خدمت ، همنشینی بامردم ، مراسمات مذهبی و ملی، دیدارها، بازدیدها ، جلسات اقشاری و صنفی، بالغ بر 25000 نفر از موکلین  از نزدیک و در قالب ملاقات مردمی با جناب آقای 

حاجی دیدار و گفتگو کردند و درسال 1396 نیز این رویه حسنه ادامه خواهد داشت و تلاش حداکثری بر آن است تا آنچه برای حل مشکل یک ارباب رجوع در توان است به کار گرفته شده و از همه ابزار های قانونی جهت جلوگیری از تضییع حقوق حقه مردم استفاده شود.
 بر همین اساس راههای ارتباط با نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی به شرح زیر اعلام می گردد:



اجتماعی،  قشرهای  همه ی  از  و    ...    
پایه های  استحکام  از  آشکار  نشانه ئی 
مردم سالاری اسلامی و دلبستگی همگانی 
به این موهبت بزرگ پروردگار بود و ایران 
و ایرانی را در آزمونِ میدان عمل، سرافراز و 
روسفید کرد. دیروز با این حضور متراکم و 
افکندن بیش از چهل میلیون برگه ی رأی 
انتخابات  در  تازه ئی  نصاب  صندوقها،  در 
پیشرفت  و  آمد  پدید  جمهوری  ریاست 
روزافزون ملت ایران را در عرصه ی حضور 
و بروز قدرتمندانه نشان داد. ایران اسلامی 
بار دیگر بدخواهان و کین ورزان و حسودان 

را عقب نشانید و دل دوستان و تحسین کنندگان خود را لبریز از 
شادی و افتخار کرد. پیروز انتخابات دیروز، شما مردم ایرانید و نظام 
جمهوری اسلامی است که به رغم توطئه و تلاش دشمنان، توانسته 
است اعتماد این ملت بزرگ را به طور فزاینده جلب کند و در هر دوره 
درخشش تازه ئی نشان دهد. آزمون برجسته ی دیروز تنها مشارکت 
گسترده نبود، آرامش و متانت و نجابت شرکت کنندگان که امنیت 
انتخابات را تضمین کرد، نیز بخش مهمی از این آزمون خیره کننده 
بود. همه ی قشرها، همه ی سلیقه ها، همه ی گرایشهای سیاسی در 
کنار هم به صحنه آمدند و دوشادوش یکدیگر به نظام جمهوری 

اسلامی رأی دادند.
اینجانب با خشوع در برابر خدای بزرگ، جبهه ی سپاس بر خاک 
میسایم، و لطف و رحمت و پاداش شایسته برای ملت ایران مسئلت 
می نمایم و به پیشگاه حضرت بقیة الله الاعظم ارواحنا فداه عرض 

سلام و اخلاص میکنم و نکاتی چند را متذکر می شوم:

1ـ به مردم عزیز، عرض میکنم خدای را بر موفقیت در برگزاری 
انتخابات شکر گزارید و پس از التهابِ روزها و هفته های پیش از 
انتخابات، اکنون به اتحاد و اتفاق عمومی بیاندیشید که بی شک یک 
عامل مهم استحکام و اقتدار ملی است. همه در زیر سایه ی نظام 
جمهوری اسلامی و فرزندان این میهنِ سرافرازید، بکوشید تا سهم 
خود از وظیفه ی پیشبرد کشور به سمت هدفهای بزرگ را بشناسید و 
دنبال کنید. برآمدن همه ی آرزوهای ملی در گرو چنین اندیشیدن و 

چنین عمل کردن است.
2ـ به رئیس جمهور محترم و همه ی کسانی که در دولت آینده 
تأکید میکنم که کار و تلاش  شرکت خواهند داشت سفارش و 
پرانگیزه و اندیشیده و جوانانه را برای برطرف کردن مشکلات کشور 
در پیش گیرند و لحظه ئی از این خط مستقیم غفلت نکنند. رعایت 
قشرهای ضعیف، توجه به روستاها و مناطق فقیر، در نظر گرفتن 
اولویتها، برخورد با فساد و با آسیبهای اجتماعی ، باید در صدر برنامه ها 

قرار گیرد.
3ـ عزت ملیّ و رعایت حکمت در ارتباطات 
جهانی و اهتمام به اقتدار بین المللی نیز از 
جمله ی اولویتهای مدیریت انقلابی و اسلامی 

است.
4ـ لازم میدانم از یکایک آحاد شرکت کننده 
در انتخابات و نیز کسانی که در ترغیب آنان 
کنم،  تشکر  آفریدند  نقش  وظیفه  این  به 
بویژه مراجع معظم و علماء اعلام و نخبگان 

دانشگاهی و سیاسی و فرهنگی و هنری.
نامزدهای  حضرات  از  میدانم  لازم  ـ   5
ریاست جمهوری نیز که در این روشنگری 

و شورآفرینی برای انتخابات تأثیر جدّی بر جای نهادند تشکر کنم.
6ـ لازم میدانم از همه ی دست اندرکاران اجراء و نظارت انتخابات 
ریاست جمهوری و نیز انتخابات شوراهای شهر و روستا که متحمل 

زحمات طاقت فرسا شدند تشکر کنم.
7ـ لازم میدانم از حافظان امنیت انتخابات و نیز از رسانه ی ملیّ که 
انتخابات پرشور، مرهون تلاش شبانه روزی و هنرمندانه ی آنان است 

سپاسگزاری کنم.
8 ـ در پایان، خود و همگان را به تقوا و تلاش در راه وظیفه ی الهی و 
اجتماعی و پایبندی به مسیر انقلاب که میراث ارزشمند امام خمینی 
بزرگ و شهدای گرانمایه است دعوت میکنم و شادی روح و علو 

درجات آنان را از خداوند متعال مسالت می نمایم.
والسلام علیکم و رحمة الله

سیّدعلی خامنه ای
سی ام / اردیبهشت ماه / 1396

شمار تروریست های خارجی که از سال 2011 تا پایان سال 2016 
میلادی با ارتش و نیروهای مردمی سوریه جنگیده  اند، 360 هزار نفر 
بوده اند که به تناوب به سوریه آمده اند )تعداد تروریست ها در هر سال 
نسبت به سال بعد متفاوت بوده،  اما آمار کلی تروریست های خارجی 

طی شش سال اخیر، 360 هزار نفر بوده است(.
بالاترین آمار تروریست های خارجی در سوریه مربوط به سال 2015 

بوده به طوری که شمار آنها 150 هزار نفر بوده است.
در حال حاضر آمار تروریست های خارجی حاضر در سوریه، حدود 
90 هزار نفر برآورد شده است. اما همان طور که مقامات سوری بارها 
تأکید کرده اند تروریست ها از ده ها کشور به سوریه آمده اند و به ارتکاب 
جنایت می پردازند، بر اساس آمارها،  تروریست های خارجی در سوریه 
از 93 ملیّت خارجی از جمله عربی بوده اند. تعداد تروریست هایی که 
تابعیت اروپایی و آمریکایی داشته اند، 21 هزار و 500 نفر بوده اند که 

از این تعداد 8500 نفر به کشورهایشان بازگشته اند.
دوره  های  دیگران  از  بیشتر  سوریه  در  چچنی  تروریست های 
آموزشی را گذرانده اند و تعدادشان، 21 هزار نفر برآورد شده که به 
داعش،  جبهه النصره و دیگر گروه های تروریستی همچون »جیش 
المهاجرین والانصار، مجاهد و القوقاز و الشام، جند الشام، تنظیم جند 
الاقصی و  اجناد القوقاز« پیوسته  اند. آمار تروریست های سعودی که تا 
پایان سال 2016 در سوریه به هلاکت رسیده  اند به 6هزار تروریست 
رسیده است. ترکیه نیز طی شش سالی که از جنگ علیه سوریه 
می گذرد، بیش از 350 سرباز و افسر و خلبانش را در جریان همراهی 
و حمایت از گروه های تروریستی و مداخله نظامی آشکار در شمال 
سوریه به نفع این گروه ها از دست داده است. طی شش سالی که از 
جنگ  علیه سوریه گذشته است، گروه های تروریستی بر عملیات 
انتحاری به عنوان یکی از ابزار خود برای کشتار بیشتر انسان های 
بیگناه و نیروهای ارتش تکیه کرده اند، طی این مدت بیش از 2300 
تروریست انتحاری به هلاکت رسیده اند که بیشتر آنها وابسته به 

گروه های تروریستی داعش و جبهه النصره بوده  اند.
حامیان گروه های تروریستی تکفیری طی 6 سال اخیر، حدود 45 

میلیارد دلار در زمینه حمایت از این گروه ها و اقدامات تروریستی 
علیه مردم و ارتش سوریه هزینه  کرده اند که رژیم آل سعود و قطر در 

رده های نخست حامیان تروریسم قرار دارند.
رژیم عربستان سعودی با هزینه کردن 18 میلیارد دلار در حمایت 
مالی و تسلیحاتی از گروه های تروریستی در رتبه اول و رژیم حاکم 
بر قطر هم با هزینه کردن 17 میلیارد دلار در رتبه دوم تأمین کنندگان 
شمار  به  سوریه  در  خرابکارانه  و  تروریستی  اقدامات  هزینه های 
می روند. منابع سوری تعداد گروه های تروریستی مسلح در سوریه 
را حدود 800 گروه اعلام کرده اند که این گروه ها اسامی و عناوین 
مختلف و البته فریبنده ای را برای خود برگزیده اند که مهمترین آنها 
را می توان: داعش، جبهه النصره، فیلق الرحمن، احرار الشام، جیش 
الاسلام، جندالاقصی، حرکة نورالدین الزنکی، الحزب الترکستانی، 
الجیش الحر و جیش المجاهدین و الانصار نام برد، البته برخی 
گروه های تروریستی خطرناک همچون جبهه النصره بارها برای 
فریب افکار عمومی و در راستای توصیه حامیان آمریکایی سعودی 
و ترکیه ای خود به تغییر نام روی آوردند، جبهه النصره در این راستا 
از نام هایی همچون جبهه فتح الشام و هیئة تحریر الشام برای خود 

استفاده کرده است. 
تروریست های تکفیری از کشورهای مختلف پس از طی دوره های 

این  در  که  وارد سوریه شده اند  اردن  و  ترکیه  از طریق  آموزشی 
به  را  اخیر  سال  طی شش  تروریست  بیشترین  کشور  بین، 10 
 خود اختصاص داده  اند که به ترتیب زیر هستند: عربستان سعودی، 
 ترکیه، جمهوری چچن، تونس، لیبی، عراق، لبنان، ترکمنستان، 
مصر، اردن. مهمترین گروههای تروریستی در سوریه عبارتند از: 
الجیش الحرّ )ارتش آزاد( که از اولین گروه های مسلحی بود که در 
سال 2011 در داخل سوریه به سرکردگی ریاض الاسعد جداشده از 
ارتش با حمایت عربستان،  قطر، ترکیه و امارات و برخی کشورهای 
دیگر تشکیل شد. جبهة النصره که به عنوان شاخه شبکه تروریستی 

القاعده در سرزمین شام در اواخر سال 2011 میلادی تشکیل شد.
جیش الاسلام متشکل از بیش از 50 گروه مسلح است. در ابتدا 
یک گروه 14نفره آنرا »سریة الاسلام« می خواندند و سپس تعداد 
آنها افزایش یافت و گروه موسوم به»لواء الاسلام« را تشکیل دادند 
و در ماه سپتامبر 2013 میلادی، تشکیل گروه تروریستی موسوم به 

جیش الاسلام اعلام شد.
جیش الفتح شاخه القاعده؛ تشکلی با 4هزار تروریست که جبهه 
النصره شاخه القاعده در سوریه از مهمترین گروه  های تشکیل دهنده 
جیش آن است، به این گروه تروریستی باید گروه های موسوم به 
احرار الشام، جندالاقصی، جیش السنة، فیلق الشام، لواء الحق و اجناد 

الشام را اضافه کرد.
جیش المجاهدین والانصار که در مارس 2013 تشکیل شد و از 
صدها تروریست خارجی تشکیل شده است که بیشتر آنها از شمال 

قفقاز )چچنی و...( هستند. 
حرکة احرار الشام که از ادغام چهار گروه تروریستی شامل »جماعة 
الطلیعة الاسلامیة«،«حرکة الفجر الاسلامیة« ،«کتائب الایمان« و 

»کتائب احرار الشام« تشکیل شده است.
موسوم  تروریستی  گروه  سرکرده  البغدادی  ابوبکر  که  داعش 
به دولت اسلامی در عراق در آوریل 2013 از ادغام این گروه با 
جبهه تروریستی النصره خبر داد تا گروه تروریستی موسوم به دولت 

اسلامی عراق و شام معروف به داعش شود.   

هرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در واکنش 
به ادعاهای تکراری و مداخله جویانه دونالد ترامپ رئیس  جمهور 
آمریکا در عربستان اظهار داشت: کمتر از 48 ساعت بعد از برگزاری 
شکوهمند دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری که مردم 
بزرگ، قدرشناس و غیرتمند ایران در داخل و خارج از کشور با 
شرکت گسترده خود در انتخابات یک بار دیگر پایبندی خود را 
به نظام جمهوری اسلامی ایران به اثبات رساندند، رئیس  جمهور 
آمریکا در سخنانی مداخله جویانه، تکراری و مملو از ادعاهای بی 

پایه علیه کشورمان تلاش کرد بار دیگر با ترویج ایران هراسی 
و در تداوم سیاست های خصمانه آمریکا علیه ایران، کشورهای 
منطقه را به خرید هر چه بیشتر تسلیحات آمریکایی تشویق کند. 
مواضع  از  شدید  انتقاد  با  کشورمان  خارجه  وزارت  سخنگوی 
فریبکارانه، اظهارات مداخله جویانه و اقدامات مخرب و تنش زای 
حاکمیت  با  مقابله  هدف  با  که  آمریکا  جدید  دولت  مقامات 
مردم بر سرنوشت خود در کشورهای منطقه و تثبیت موقعیت 
برتری رژیم صهیونیستی صورت می گیرد، گفت: متاسفانه  و 
و  مردمی خود  توان  به  اتکاء  بجای  منطقه  برخی کشورهای 
ظرفیت های همکاری منطقه ای، دل در گرو حمایت قدرت های 
بزرگ بسته اند و زمینه های تضعیف و تخریب زیرساخت های 

حیاتی کشورهای منطقه را فراهم می آورند که از آن جمله می توان 
به وضعیت اسفناک یمن و نابودی زیرساخت های سوریه توسط 

جریانات تروریستی تکفیری اشاره کرد. 
بر  مبنی  آمریکایی  دولتمردان  تبلیغاتی  مواضع  یادآوری  با  وی 

داخلی  امور  در  آمریکا  قبلی  دولت های  مداخله  بودن  نادرست 
کشورهای منطقه، نقش دولت قبلی آمریکا در ایجاد و پرورش 
جریانات تکفیری - تروریستی از جمله داعش؛ از دولت آمریکا 
خواست از سیاست جنگ افروزی، مداخله گری، ایران هراسی و 
فروش سلاح خطرناک و بی فایده به حامیان اصلی تروریسم دست 

بردارد.  
قاسمی اضافه کرد: متاسفانه با سیاست های خصمانه و تهاجمی 
تروریستی  گروه های  مجدد  تقویت  شاهد  آمریکا  دولتمردان 

گروه ها  این  حامی  دیکتاتوری های  محاسبه  اشتباه  و  منطقه  در 
اشاره  با  کشورمان  خارجه  وزارت  سخنگوی  هستیم.  منطقه  در 
و  آمریکا  جدید  دولت  از سوی  امنیت  تجاری سازی  سیاست  به 
فاکتورکردن خدمات امنیتی گفت: دولت های منطقه نیز بهتر است 

به جای هزینه کردن میلیاردها دلار از ثروت مردم خود در ازای 
حمایت های موهوم آمریکا، به فکر ثبات و رفاه و آرامش و آسایش 
واقعی مردم از طریق احترام به حق تعیین سرنوشت ملت ها و صرف 
این مبالغ هنگفت در امور توسعه و همکاری سازنده منطقه ای باشند.

ثباتی  به بی  را  ایران  افزود: جای تعجب است کشوری  قاسمی 
در منطقه متهم می کند که خود ده ها سال است با حمایت های 
همه جانبه تسلیحاتی، مالی و اطلاعاتی از رژیم صهیونیستی در 
سرکوب ملت مظلوم فلسطین شریک بوده و در چند سال اخیر 
نیز با تسلیح برخی رژیم های عربی در منطقه خلیج فارس در 
کشتار مردم بی دفاع یمن مشارکت داشته است. پشتیبانی آمریکا 
است  آشکار  نحوی  به  تروریست ها  از  منطقه  در  شرکایش  و 
که فرار به جلو و متهم کردن دیگران به حمایت از تروریسم 
دیگر خریداری ندارد و مردم منطقه به روشنی دریافته اند که اگر 
منابع مالی، تسلیحاتی و اطلاعاتی داعش، جبه النصره  و دیگر 
گروه های تروریستی قطع شود این تروریست ها به آسانی قلع و 
قمع می شوند و دلیل مقاومت آنها تاکنون چیزی نیست جز تداوم 

حمایت های این کشورها از تروریست ها.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: آمریکا و شرکایش در 
منطقه باید بدانند که امروز جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک 
حکومت مردمسالار، با ثبات و مقتدر که از حمایت های مردمی بهره 
می برد منادی صلح، آرامش و حسن همجواری در منطقه و مبارزه با 
خشونت و افراطی گری در جهان است و با لفاظی های این کشورها 

مسیر خود را تغییر نخواهد داد.

سیاسی
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پیروز انتخابات، مردم ایران و نظام جمهوری اسلامی هستند

گزارش :

سخنگوی وزارت امور خارجه:

حسینعلی امیری عضو هیئت اجرایی مرکزی انتخابات ریاست 
جمهوری در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران 
درباره مسایل پیش آمده در انتخابات  گفت: قانون انتخابات 
انتخابات  کشور  وزارت  که  دارد  تصریح  جمهوری  ریاست 
ریاست  انتخابات  اجرایی  مرکزی  هیت  نظارت  با  باید  را 
جمهوری برگزار کند. وی افزود: اعضای هیئت مرکزی نیز 
چند شخصیت حقوقی و چند شخصیت حقیقی دارد که ما 
اردیبهشت   29 از  قبل  جمهوری  ریاست  انتخابات  طول  در 
گزارش  کشور  وزیر  و  داشتیم  کشور  وزارت  در  را  جلساتی 
هیئت  عضو  می کردند.  اعلام  هیئت  به  را  انتخابات  انجام 
اجرایی مرکزی انتخابات ریاست جمهوری خاطر نشان کرد: 
شب انتخابات و روز انتخابات تا شمارش آراء هیئت اجرایی 
در وزارت کشور مستقر بودیم. متاسفانه نشد از کسانی که بعد 
از 12 شب در حوزه های انتخابیه حضور داشتند رای گیری 
انجام شود. امیری تصریح کرد: حضور مردم بسیار پر شور و 
پرشکوه بود و مردم به فرمایش مقام معظم رهبری که فرموده 
و کسانی  بودند  گفته  لبیک  باشد  حداکثری  مشارکت  بودند 
بودند که در 29 اردیبهشت 6 تا 7 ساعت برای رای دادن در 
صف بودند. وی یادآور شد: تعداد قابل توجهی هم ساعت ها در 
صف منتظر بودند اما متاسفانه بعد از 12شب نشد که از آنها 
رای گیری کنند. من همان موقع از بعضی کارشناسان وزارت 
کشور پرسیدم در عین حال از طریق فضای مجازی نیز صف 
های جمعیت را در استان های مختلف برای من می فرستادند 
که جمعیت قابل توجهی بود و طبق اعلام کارشناسان وزارت 
کشور در همان شب، ایشان عدد حدود 3 ملیون نفر را به من 
گفتند. عضو هیئت اجرایی مرکزی انتخابات ریاست جمهوری 
همچنین گفت: در عین حال بعضی از استادان دانشگاه شهید 
بهشتی نیز برآوردی کردند و آنها نیز اعلام کردند که  بیش از 
3 میلیون نفر رای گیری انجام نشد. من به عنوان یک عضو 
هیات اجرایی انتخابات ریاست جمهوری از کسانی که ساعت 
ها در صف منتظر شدند و نشد از آنها رای گیری به عمل بیاید، 

عذرخواهی می کنم. 

بسم الله الرحمن الرحیم ؛
حماسه با شکوه 29 اردیبهشت بار، دیگر صفحه زرینی از مردم 
سالاری دینی را بر صفحات کتاب ارزشمند انقلاب اسلامی 

افزود.
حضور حماسی و شرکت گسترده آحاد ملت بزرگ ایران، چشم 
طمع دشمنان این سرزمین را کور کرد و عظمت این نظام را به 

رخ جهانیان کشید.
اینک رقابت انتخاباتی خاتمه یافته و شور و نشاط روزهای منتهی 
به روز رأی گیری، جای خود را به جشن همبستگی ملی داده 

است.
اینجانب ضمن تشکر از مشارکت غرور آفرین ملت شریف ایران 
و تبریک به منتخب دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
جناب حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی، از ایشان و 
دولت دوازدهم انتظاردارم طعم این پیروزی  ملی را در مذاق  
مردم ، با عمل به وعده های  انتخاباتی شیرین تر کنند ؛بدیهی 
است سعی و تلاش خود را برای تحقق وعده ها،احقاق حقوق 
مردم و پیگیری امور آنها تا زمانی که مسئولیت نمایندگی شان را 

برعهده دارم بکار خواهم بست.
حسینعلی حاجی

نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه و 
برخوار در مجلس شورای اسلامی

در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
آستانه روز کارگر در دیدار هزاران نفر از کارگران و کارآفرینان 
و در بخشی از سخنان خود با ابراز خرسندی از فضای گرم 
در  حضور  بدانند  عزیز  ملت  فرمودند:  کشور،  در  انتخاباتی 
انتخابات در موضوع امنیت ملی تعیین کننده است و اگر مردم 
پای صندوقهای رأی بیایند، کشور در امنیت باقی خواهد ماند.

ایشان تأکید کردند: هر کس مسئول اجرایی کشور شود و همه 
کسانی که در دولت آینده مسئولیت بخشهای اقتصادی را بر 
عهده می گیرند، باید از همان روز اول، همت و تلاش خود را 
به حل مشکل اشتغال معطوف کنند، چرا که در این موضوع 

مهم، حتی یک روز تأخیر جایز نیست.
معظم له با استناد به اطلاعات موثق افزودند: ترس از حضور 
ملت در صحنه، علت اصلی خودداری دشمنان پررو، وقیح و 
گردن کلفت از هر عمل و اقدام سخت در مقابل ایران است 
از حضور مردم در صحنه، به معنای واقعی  چرا که دشمنان 

کلمه می ترسند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: اگر میان ملت و نظام فاصله 
نیایند، دشمنان هر کاری بخواهند  بیفتد و مردم به صحنه 
انجام می دهند چرا که این کارها برای آنها خیلی هم سخت 
نیست همان طور که در جاهای دیگر دنیا این کارها را کرده اند.

رهبر انقلاب با انتقاد از کسانی که حضور خود را موجب دور 
شدن سایه جنگ از کشور می دانند، افزودند: گاهی می شنویم 
آمدیم  ما  یا در گذشته گفته اند که »وقتی  بعضی می گویند 
مسئولیت پیدا کردیم، توانستیم سایه جنگ را از سر کشور رفع 
کنیم«، اما این حرفها درست نیست و واقعیت آن است که در 
تمامی سالهای متمادی، حضور ملت در صحنه، موجب رفع 

سایه جنگ و تعرض از سر ایران شده است.
ایشان مهمترین مظهر این حضور ملی را شرکت در انتخابات 
خواندند و افزودند: هرگز نمی گویم به چه کسی رأی بدهید یا 
ندهید، اما اصرار دارم که در پای صندوق رأی حاضر باشید و 

به هر کسی تشخیص می دهید رأی دهید.
رهبر انقلاب در جمع بندی این بخش از سخنانشان تأکید 
در  دارد  دوست  را  امنیت  و  نظام  کشور،  هرکس  کردند: 
انتخابات شرکت کند، این حضور تعیین کننده شرّ دشمن را از 

سرِ کشور کم خواهد کرد.
ایشان با تجلیل از پیوندهای عمیق و همراهی مردم با نظام در 
همه دشواریهای چهل سال گذشته، افزودند: پیشرفت، اقتدار، 
آبرو، عزت و نفوذ امروز جمهوری اسلامی در منطقه مرهون 

همراهی و همدلی ملت با نظام است.

در  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  دبیر  رضایی،  محسن 
اینستاگرامش نوشت: عربستان در ابتدای انقلاب اسلامی به 
جای دوستی، کشورهای حوزه خلیج فارس را تحت عنوان 
شورای همکاری درمقابل ایران سازماندهی کرد وموضوع سه 
جزیره را دستاویز مخالفت خوانی خود و آنها با ایران قرار دارد.

بود.  ساله  هشت  جنگ  و  صدام  تحریک  رفتار،  این  نتیجه 
عربستان امروز هم پس از بیداری اسلامی درمصر و منطقه، 
پارا جلوتر گذاشته و به تشکیل ائتلاف کشورهای اسلامی و 
امریکا روی آورده و با متهم کردن ایران، لشگر کشی جدیدی 
راه انداخته است؛ با این تفاوت که دیگر صدامی در منطقه 
نیست و عربستان شاید بخواهد خود، نقش صدام را هم ایفا 

کند. مسئولان کشور این ائتلاف را جدی بگیرند.

بیش از سه میلیون نفر 
نتوانستنـد رای بدهنـد

پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی در پی حضور حماسی و پر شکوه مردم در انتخابات:

از رئیس جمهور و دولت 
دوازدهم انتظاردارم طعم 
این پیـروزی مـلی را در 
مـذاق  مـردم، با عمل به 
وعــده های  انتـخاباتی 

شیـریـن تـر کننـد

در جمع کارگران کشور مطرح شد :

محسن رضایی:

حسینعلی حاجی :

»سایــه جنــــگ« را 
حضور مردم رفع کرده
 نـه برخـی مسئـولان 

مسئــولان ائتـــلاف 
کشورهای اسلامی با 
آمریکا را جدی بگیرند

ششمین سالگرد جنگ سوریه به روایت آمار و ارقام 

ایران با لفاظی های آمریکا و شرکایش در منطقه مسیر خود را تغییر نمی دهد

امیری در جمع خبرنگاران: 



امام  امداد  کمیته  پوشش  تحت  نیازمندان  مستمری  افزایش 
مناظره  سومین  در  مباحث  پربحث ترین  از  یکی  خمینی)ره( 

نامزدهای ریاست جمهوری بود.
یازدهم  ارائه گزارش کار دولت  آنکه حسن روحاني در  از  پس 
است،  کرده  3برابر  را  نیازمندان  مستمري  دولتش  کرد  اعلام 
سیدابراهیم رئیسي این اقدام را تبلیغاتي توصیف و آرزو کرد که 
کاش دولت در 4سال گذشته این کار را کرده بود و نه یک  ماه 

مانده به انتخابات. اشاره او به ضرورت افزایش 
مستمري نیازمندان در 4سال گذشته در حالي 
است که دست کم از 2سال گذشته تلاش هایي 
براي این اقدام آغاز شده بود اما دولت نه تنها 
هیچ گاه به پیشبرد آن کمک نکرد بلکه بعد از 
ابتدا  از  درحالي که  و  در مجلس  آن  تصویب 
مخالف موضوع بود، سعي کرد این اتفاق را به 
نام خود سند بزند؛ موضوعي که باعث واکنش 
رئیسي هم شد. براي نیازمندان البته تفاوتي 
نمي کند چه کسي این پول را به آنها داده باشد. 
آنها به حداقل هایي راضي اند که محتاج نان 
براي روشن شدن اصل  اما  نباشند.  شب شان 
ماجرا خوب است به این پرسش پاسخ بدهیم 
داد؛  افزایش  را  فقرا  مستمري  چه کسي  که 

دولت یا مجلس؟!
افزایش مستمري و حقوق نیازمندان در ایران همواره یک هدف 
و البته گاهي شعار بوده است. نشانه شعار بودن اینکه براي 7سال 
متوالي مستمري ناچیز افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستي 
حتي یک ریال افزایش نداشت و براي یک خانواده 5نفره تنها 
100هزار تومان در  ماه بود. افزایش مستمري نیازمندان در مجلس 
نهم به صورت جدي مطرح و از سوي برخي نمایندگان پیگیري 

شد. 25خرداد 1394طرح حمایت از ازکارافتادگان بي درآمد با 270 
امضا به عنوان رکورددار تعداد امضا هاي نمایندگان مجلس پاي 
پیگیري  وجود  با  شد.  مجلس  رئیسه  هیأت  تقدیم  طرح،  یک 
نمایندگان و بنا به دلایلي که از سوي عده اي سیاسي توصیف 
شده، در آن مجلس هرگز فرصت بررسي پیدا نکرد. نمایندگان 
پیگیري این طرح که به مجلس دهم راه یافتند همراه با عده اي 

از نمایندگان جدید پیگیر این موضوع شدند.

بررسي  جریان  در  و  گذشته  روزهاي سال  آخرین  در  سرانجام 
برنامه ششم توسعه، نمایندگان ماده اي را به برنامه پیشنهاد دولت 
اضافه کردند که براساس آن باید مستمري دریافتي مدد جویان 
نهادهاي حمایتي از سال آینده تا 20درصد حداقل حقوق مصوب 
این موضوع تصمیم  در حقیقت  افزایش مي یافت.  کار  شوراي 
مجلس و نمایندگان بود که از مجلس قبل هم مطرح شده بود، 
نه انتخاب دولت. با تصویب این موضوع در برنامه توسعه، در 

برنامه بودجه هم دولت مکلف به این افزایش شد. اما پس از این 
الزام نمایندگان دولت به میدان آمدند و آن را بخشي از کارنامه 

دولت جلوه دادند. 
حسینعلي حاجي، پیگیر ترین نماینده مجلس که در دوره نهم و 
دهم این طرح را پیگیري کرده، در این باره به همشهري مي گوید: 
»البته ما خوشحالیم که بالاخره انتخابات باعث شد فقرا مورد توجه 
قرار بگیرند. اما براي ثبت در تاریخ و دفاع از تلاش وکلاي ملت 
در مجلس باید بدانیم که این هدف با همت 
نمایندگان مجلس محقق  البته سماجت  و 
تلفیق  کمیسیون  جلسات  در  است.  شده 
برنامه ششم توسعه بنده با تهدید به ترک 
جلسه این موضوع را وارد دستور جلسه کردم. 
نمایندگان دولت از سازمان برنامه و بودجه 
با طرح مخالفت کرده و مي گفتند که دولت 
توان اجراي این طرح را ندارد اما خوشبختانه 
رأي آورد و در برنامه بودجه هم با مساعدت 
آقاي تاجگردون گنجانده شد. دولت، هم در 
بررسي کمیسیون تلفیق بودجه برنامه و هم 
در زمان بررسي در صحن مخالف بود. اینکه 
قالب  در  را  موضوع  این  قبل  مدتي  دولت 
اطلاعیه ستاد هدفمندي اطلاع رساني کرد، 

نشان داد که قصد بهره برداري تبلیغاتي دارند.«
نشان تأیید آنچه حاجي دلیکاني درباره تلاش نمایندگان براي 
تصویب این موضوع مي گوید را مي توان در پیام تشکر رئیس 
کمیته امداد پس از اعلام افزایش مستمري ها دانست. سید پرویز 
فتاح اگر چه به طور کلي از همه و دولت هم قدرداني کرد اما تشکر 
این  نمایندگان مجلس کرد و گواهي داد که  نثار  را  اصلي اش 

موضوع ثمره پیگیري آنهاست.   

نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس گفت: آیا 
سر  بر  چه   IPC به  موسوم  نفتی،  قراردادهای  درباره  می دا نید 
این ملت آمده است؟ طبق این قرارداد تمام اطلاعات محرمانه 
اختیار  در  قوانین  خلاف  بر  کشور  گازی  و  نفتی  میدان های 
شده  داده  فرانسه  توتال  شرکت  جمله  از  خارجی  شرکت های 
است و متعاقبا این شرکت تمام اطلاعات را در اختیار کشورهای 

که  زمانی  افزود:  ادامه  در  حاجی  داد.  قرار  ما  دشمن 
زنگنه به عنوان وزیر نفت انتخاب شد طی مصاحبه ای 
اعلام کرد هدف ما افزایش یک میلیون بشکه نفت به 
میزان تولید قبلی است. پس از آن بارها نخبگان علمی 
گفتند این توان در داخل از کشور وجود دارد که این امر 
با مخالفت زنگنه روبه رو شد و دولت اصرار داشت که 
باید برای تحقق این کار از شرکت های خارجی دعوت 
به عمل آید و با آنها قرار داد ببندیم یعنی در حالت کلی 
خارجی ها به سوی منابع ما هجوم آورده و منابع ما را 
به غارت ببرند. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
درباره جزئیات این قرارداد افزود: پس از منتشر شدن 
این قرارداد مشکلاتش نیز مشخص شد. کارشناسان 
وزارت نفت که از بدنه دولت اخراج شده بودند با دیدن 
این قرارداد متوجه ضرر بزرگی شدند که شامل کشور 

شده و بارها اعتراض خود را بیان کردند.
وی ادامه داد: در اول شهریور 95 معاون اول رئیس جمهور با انتقاد 
از نقدکنندگان این قرارداد گفت اکنون این قرارداد هیچ مشکلی 
ندارد و معضلات این قرارداد برطرف شده و150 ایراد آن اصلاح 
شده است. 11 صفحه 150 ایراد دارد و ببینید چه حجم بالایی از 

اشتباهات در این قرارداد وجود داشته است.
نماینده شاهین شهر، برخوار و میمه در مجلس تصریح کرد: رئیس 
مجلس موظف است تمام قوانینی که در هیئت دولت تصویب 
می شود را با قوانین مقایسه و ایرادات آن را بیان کند و اگر خلاف 
قانون بود حکم ابطال آن را صادر کند، نهایتا هفت صفحه از آن 

پانزده صفحه تصویب و اجرا شد.
وی گفت: دو هفته پیش بنده سئوالی از وزیر نفت داشتم و از 

جناب زنگنه پرسیدم چرا این ایراداتی که مقام معظم رهبری تذکر 
داده بودند را اصلاح نکردید؟ )بند هشت این قرارداد می گوید تمام 
اطلاعات محرمانه میدان های گازی و نفتی مشترک باید به آن 
کشور مشترک داده شود( اگر این ها اجرا می شد کشور تا  50سال 
پیرامون معضلات قرارداد  ادامه  آینده متضرر می شد. حاجی در 
بر  به دولت اصلاحات  این قرارداد  کِرسِنت تصریح کرد: سابقه 

می گردد. در این قرارداد ایران گاز خود را به یک شرکت اماراتی 
به نام کِرسِنت می فروشد. این قرارداد مثل قرارداد ترکمانچای بود 
یعنی قیمت درج شده در این قرار داد یک سوم قیمت گاز در آن 
زمان نیز نبود. وی افزود: در آن زمان آقای روحانی به عنوان دبیر 
شورای عالی امنیت ملی در نامه ای به رئیس جمهور وقت عرضه 
داشت که این قرارداد به هیچ وجه سودی برای کشور ندارد و باید 
هرچه زودتر متوقف شود. سرانجام این قرارداد اجرایی نشد، زمان 

گذشت تا وقتی که طرف مقابل از ما شکایت کرد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس خاطرنشان کرد: ابتدا در 
قرارداد  بین طرفین  اختلافی  اگر  بود که  قرارداد ذکر شده  این 
این  به  رسیدگی  مرجع  ایران  صالحه  دادگاه های  آمد،  پیش 
اختلاف ها هستند. اما در ضمیمه هایی که در طول این سال ها 

وارد این قرارداد شد مرجع اصلی رسیدگی به این شکایات را دیوان 
ضمیمه ها  همین  طبق  و  کردند  معرفی  المللی  بین  محاسبات 
امارات با شکایت از ایران به دیوان محاسبات بین المللی خواستار 

طلب ضرر و زیان از ایران شد.
اعطای  از  سندهایی  اطلاعات  وزارت  زمان  آن  در  افزود:  وی 
اماراتی  این شرکت  از سوی  رشوه های هنگفت میلیون دلاری 
برای سایت ها و روزنامه های داخلی افشا کرد که طی آن 
سایت ها و روزنامه ها موظف بودند از بدی های کِرسِنت 
به  السکوت  حق  نوعی  به  و  نیاورند  میان  به  سخنی 

رسانه های داخلی داده بودند.
از  شد  انجام  شکایتی  سویی  از  گفت:  دلیگان  حاجی 
از  یعنی  بودند  کرده  تنظیم  را  قرارداد  این  که  کسانی 
نمایندگان وزارت نفت شکایت شده بود که این شکایت 
وارد قوه قضائیه و آنها محکوم شدند، یعنی مشخص 
شد اینها به این ملت خیانت کرده اند، از طرف دیگر این 
شکایت به دیوان محاسبات بین المللی رفت و آنجا نیز 
به عدم صلاحیت امضا کنندگان این قرارداد رای صادر 

شد و آنها محکوم شدند و عملا این قرارداد ملغی شد.
وی در ادامه گفت: این قرارداد اجرا نشد تا زمانی که 
در  قرارداد  این  امضاکنندگان  از  یکی  که  زنگنه  آقای 
دولت اصلاحات بودند به عنوان وزیر نفت معرفی شدند. در آن 
زمان از طرف مجلس به رئیس جمهور بارها گفته شد که شخص 
دیگری را برای این سمت معرفی کند چون اگر زنگنه وزیر نفت 

می شد مجامع بین المللی ما را محکوم می کردند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تصریح کرد: بارها به خود 
آقای زنگنه نیز گفتیم که این مسئولیت را نپذیرد ولی پاسخ زنگنه 
و  را حل می کنیم  قرارداد  این  با مذاکره مشکلات  بود که  این 
سرانجام فردای روزی که آقای زنگنه در مجلس رای آورد دیوان 
بین المللی علیه ما رای صادر کرد و تا آلان بنا به قول آقای نعمت 
زاده وزیر صنعت حدود 36 میلیارد دلار کشور به عنوان خسارت 
به این شرکت اماراتی پرداخت کرده که این مبلغ 6 برابر بودجه 

عمرانی یکسال کل کشور می شود. 

علی صالح آبادی در میزگرد بررسی وضعیت صنعت بانکی ایران که 
امروز در چهارمین همایش تجاری و بانکی ایران- اروپا برگزار شد، 

افزود: هم اکنون اقتصاد ایران در شرایطی است که با کاهش نرخ 
تورم به زیر 10 درصد و همچنین نرخ سود سپرده 15 درصدی 

همراه است.
وی با بیان اینکه حجم کل سپرده های بانکی 202 میلیارد دلار 
بلندمدت و 26 میلیارد دلار سپرده دیداری است گفت: نسبت 
وام به سپرده ها نزدیک به 90 درصد است. همچنین باید توجه 
داشت که شبکه بانکی در اقتصاد کشور نقش مهمی دارد و در 

منطقه بعد از قطر، رتبه بعدی را کسب کرده است.
کاهشی  روند  به  اشاره  با  صادرات  توسعه  بانک  مدیرعامل 
مطالبات معوق نظام بانکی گفت: به ازای هر 100 هزار نفر 27.7 

شعبه در کشور وجود دارد.
وی اجرای IFRS در نظام بانکی را از برنامه های بانک مرکزی 
اعلام کرد و گفت: بانک مرکزی، بانک ها را از سال گذشته ملزم 

به اجرای IFRS کرده ضمن اینکه سامانه های مبارزه با پولشویی 
در نظام بانکی نیز پیاده سازی شده است.

صالح  آبادی با بیان اینکه بانک ها به سرعت خود را با مقررات 

بین المللی تطبیق می دهند، گفت: در پساتحریم بانک ها روابط 
کارگزاری زیادی را با بانک های خارجی برقرار کرده و حتی برخی 

از بانک ها تلاش کردند شعبی را در خارج از کشور داشته باشند 
و همکاری هایی در زمینه روابط کارگزاری آغاز شده که در حال 

افزایش است.

با  ایرانی  بانک های  استانداردها در  از  برخی  نداشتن  وی تطابق 
استانداردهای بین المللی را از مشکلات دانست و ادامه داد: بالا بودن 
مطالبات معوق، بانک محور بودن تأمین مالی و بهره گیری کم 

از بازار سرمایه از مشکلات موجود است.
صالح آبادی به ضرورت برنامه ریزی برای انطباق با استانداردها، 
بخصوص استانداردهای بیمه برای موسسات اعتباری اشاره کرد 
و گفت: این عمل می تواند کمک مطلوبی برای بازپرداخت ها 
باشد و به همین دلیل پیشنهاد می شود برای توسعه این امر 

اقداماتی انجام شود.
وی در ادامه با اشاره به حجم مبادلات تجاری ایران و اروپا 
تصریح کرد: حجم مبادلات نسبت به گذشته مثبت تر شده البته 
این در حالی است که روابط تجاری ایران و اروپا همواره مناسب 

شده و دوباره در حال افزایش است.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات درباره نقاط قوت روابط تجاری 
ایران با اروپا گفت: وجود فرصت های سرمایه گذاری در بخش 
نفت و گاز از مزایای ایران برای سایر کشورها است. به گفته وی، 
سفر هیئت های تجاری و امضای تفاهم نامه ها امکان بهره گیری 

از ظرفیت های کشور را فراهم می کند.
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عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
نقدی تصریح  یارانه  افزایش  امکان سنجی  تائید  با  اسلامی 
از مراکز رسمی کشور  برخی  ما که  برآوردهای  کرد: طبق 
مانند دیوان محاسبات که یک نهاد دولتی هم آن را تائید 
کرده  است، منابع هدفمندی یارانه ها حدود 80 هزار میلیارد 
انرژی  حامل های  قیمت  افزایش  حاصل  که  است  تومان 
یارانه  عنوان  به  آن  تومان  میلیارد  هزار   35 فقط  و  است 

نقدی به مردم پرداخت می شود.
وی افزود: دولت در حدود 43 هزار میلیارد تومان از منابع 
هدفمندی را به حساب خزانه واریز می کند، ولی باید اذعان 
هزار   80 تا  میلیاردتومان  هزار   43 مبلغ  حدفاصل  کنم 
میلیاردتومان به حساب خزانه واریز نمی شود و جالب این که 

مشخص هم نیست بقیه پول ها چه می شود؟
ششم  برنامه  قانون  در  این که  بیان  با  حاجی  حسینعلی 
آورده شده که تمام مبالغ دریافتی حاصل از افزایش قیمت 
هم  برداشت ها  و  واریز  خزانه  حساب  به  انرژی  حامل های 
دلیل  به   96 بودجه  در  متاسفانه  اما  گفت:  شود،  مشخص 
مخالفت دولت عملیاتی نشد. وی عنوان کرد: در سه سال 
از  تومان  میلیارد  بر 120 هزار  بالغ  برآورد شده که  گذشته 
و  نشده  واریز  خزانه  حساب  به  یارانه ها  هدفمندی  منابع 
آن  کرد  هزینه  درباره  گزارشی  نیز  دولت  این که  جالب تر 

منتشر نکرده است.

و  میمه  و  شاهین شهر  شهرستانهای  شریف  مردم  نماینده 
نجات  برای  باید  اسلامی گفت:  در مجلس شورای  برخوار 
کارگران بیکار شده که بیمه بیکاری هم دریافت نمی کنند 
تصمیمی فوری گرفته شود چرا که امروز برخی از کارگران 

اخراجی استان اصفهان به نان شب محتاج هستند.
از  توجهی  قابل  تعداد  داشت:  اظهار  حاجی  حسینعلی 
واحدهای تولیدی در استان اصفهان تعطیل شده و کارگران 

و متخصصان این واحدها بیکار شده اند.
وی افزود: به عده ای از کارگران بیکار شده از طرف تأمین 
اجتماعی مستمری بسیار کمی پرداخت می شود اما عده زیاد 
دیگری به دلیل اینکه قبلًا بیمه نبوده اند اکنون نیز مشمول 

بیمه بیکاری نمی شوند.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اسلامی گفت: باید برای نجات کارگران بیکار شده که بیمه 
گرفته شود  فوری  تصمیمی  نمی کنند  دریافت  بیکاری هم 
به  اصفهان  استان  اخراجی  کارگران  از  برخی  امروز  چراکه 

نان شب محتاج هستند.
وی با اشاره به آمارهای دولتی در نرخ بیکاری تصریح کرد: 
آماری که از طرف دولت برای نرخ بیکاری اعلام شده 12.4 
درصد بوده است اما نرخ بیکاری پنهان در حقیقت 25 درصد 
اعلام  اسلامی  شورای  مجلس  در  نیز  کار  وزیر  که  است 
نیز  دانشگاه ها  فارغ التحصیلان  بیکاری  نرخ  کرد؛ همچنین 

25 درصد است.
بیکاری  مسأله  می خواهد  دولت  کرد:  خاطرنشان  حاجی 
جوانان را خیلی عادی جلوه دهد و در خصوص نرخ بیکاری 
و ادامه فعالیت برای رشد اقتصادی نیز همت چندانی ندارد 

بنابراین افزایش نرخ بیکاری همچنان ادامه خواهد داشت.

احمد اصغری مهرآبادی در نشست خبری در پاسخ به پرسش 
خبرنگار تسنیم مبنی بر اینکه میزان پیشرفت فیزیکی مسکن 
مهر چقدر است، اظهار کرد: پیشرفت فیزیکی پروژه های دارای 
متقاضی مسکن مهر که 2 میلیون و 62 هزار واحد است، 96.3 

درصد است. 
وی در پاسخ به پرسش دیگر تسنیم مبنی بر اینکه چه میزان از 
تسهیلات مسکن در دولت قبل  توسط دولت قبل تامین شد، 
گفت: حدود 83 درصد تسهیلات مسکن مهر توسط دولت قبل 
پرداخت  یازدهم 17 درصد تسهیلات  دولت  در  و  تامین شد 

شده است. 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به پرسش دیگر تسنیم 
متقاضیان صرف  آورده  از  میزان  چه  تاکنون  اینکه  بر  مبنی 
پروژه های مسکن مهر شده است، گفت: در این زمینه آماری 

ندارم.
اینکه هم اکنون  با اشاره به  ابتدای این نشست  مهرآبادی در 
برای 2 میلیون و 62 هزار واحد مسکن متقاضی داریم، یادآور 
شد: پروژه های زیادی از واحد های مسکن مهر بدون متقاضی 
بود اما سال 91 که قیمت ها افزایش یافت، شانس آوردیم و 

مردم برای واحدهای فاقد متقاضی هجوم آوردند. 
وی با بیان اینکه در دولت یازدهم 820 هزار واحد افتتاح شده از 
تحویل 850 هزار واحد مسکن مهر طی 4 سال اخیر خبر داد و 
افزود: بخشی از این واحدها، واحدهایی است که در دولت قبل 

افتتاح شده بود. 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی  با اشاره به اینکه 835 هزار واحد 
مسکن مهر فروش اقساطی شده در پاسخ به پرسش تسنیم، در 
خصوص میزان وصولی های تسهیلات مسکن مهر اظهار کرد: 
در دولت قبل 1681 میلیارد تومان وصولی تسهیلات مسکن 
بود که در دولت یازدهم، 11 هزار و 282 میلیارد تومان وصولی 
داشته ایم تاکنون تقریبا 17 هزار میلیارد تسهیلات مسکن مهر 

توسط متقاضیان پرداخت شده است. 
مهرآبادی همچنین قیمت نهایی هر متر مربع واحدهای مسکن 

مهر را 300 تا 700 هزار تومان اعلام کرد.

حسینعلی حاجی در گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت با انتقاد 
از روند وصول معوقات کلان بانکی گفت: اینکه عنوان میشود 
میزان معوقات بانکی روند کاهشی دارد، قابل تامل است به 

دلیل اینکه این روند از الگوی صحیحی پیروی نمی کند.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای 
بانک  توسط  بانکی  معوقات  از  بخشی  داد:  ادامه  اسلامی 
استمهال و تقسیط مجدد می شوند یعنی عملًا با این کار منابع 
مالی وارد بانک نمی شود، تا بانک بتواند این منابع را بطور 

مثال به عنوان تسهیلات به بخش صنعت ارائه کند.
این نماینده مردم در مجلس دهم افزود: گاهی میزان معوقات 
حقوقی  های  مجموعه  و  بانک  بین  تهاتر  طریق  از  بانکی 
روند کاهش  باید موارد مذکور در  بنابراین  صورت می گیرد 

میزان رشد  معوقات مورد توجه قرار بگیرد.
وام  تومان  میلیارد  افزود: شنیده می شود که 24هزار  حاجی 
پرداخت شده که نکته در این رابطه بر این اساس است که از 
این میزان اعطایی، بخشی از طریق استمهال وام های گذشته 
صورت گرفته بطور مثال؛ یک وام به دلیل رکود تسویه نشده و 
بانک با توافقی که با با مشتری می کند میزان وام و سود تعلق 
گرفته معوق را، در دفاتر به عنوان اراده وام جدید به مشتری 
بانکی،  بدهکاران  عمده  داد:  ادامه  وی  کند.  می  محسوب 
ابربدهکارانی هستند که ارتباطات خاصی با بدنه مجموعه های 
قدرت دارند که اگر این موضوع اصلاح نشود، مشکل میزان 

بالای معوقات بانکی بصورت موثر قابل حل نیست.
شورای  مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
اسلامی افزود: بدهکاران بزرگ بانکی با نفوذ در دستگاه های 
مختلف بسترسازی می کنند تا بصورت قانونی زمان تعویق 

بدهی طولانی تر شود.

حاجی مطرح کرد :

حسینعلی حاجی: 

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی :

حاجی اعلام کرد:

در سـه سـال گذشتــه 
120 هزار میلیارد تومان

 از منــــابع هدفمنــدی 
یارانه ها به خزانه واریز 

نشـده اسـت!

امـروز برخی از کارگـران 
اخراجی استان اصفهان به 
نـان شـب محتـاج هستند

۸3 درصد تسهیلات مسکن 
مهـر در دولت دهـم تأمین 
شــــد و1۷ درصــــد در 

دولـت یـازدهـم 

بــدهـی بــعضـی 
ابَربدهکاران تقسیط

مجدد و استمهال می شود

چه کسی مستمری فقرا را افزایش داد؟

گزارشی از روند اجرای قانون افزایش مستمری مددجویان نهادهای حمایتی کشور:

نماینده مردم شاهین شهر و میمه وبرخوار اعلام کرد :

مدیرعامل بانک توسعه صادرات: 

: IPC جزئیات جدیدی از چارچوب قرارادهای نفتی، موسوم به

حجم سپرده های بانک ها بالغ بر ۲۲۸ میلیارد دلار است 



نهم  دوره های  در  وبرخوار  میمه  و  مردم شاهین شهر  نماینده 
و دهم مجلس شورای اسلامی گفت: پرداخت نقدی 10 تا 12 
میلیون تومان برای خرید اوراق تسهیلات مسکن یکی از موانع 

مهم برای خانه دار شدن مردم به ویژه جوانان است.
برنامه،  کمیسیون  عضو  حاجی،  حسینعلی 
بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی 
اقتصادی  گروه  خبرنگار  با  گفتگو  در 
تسهیلات  درباره  جوان،  خبرنگاران  باشگاه 
اولین  از  یکی  داشت:  اظهار  مسکن،  جدید 
دریافت کنندگان  راه  سر  بر  که  مشکلاتی 
در  که  است  مبلغی  دارد،  وجود  مسکن  وام 
شکل  به  اوراق  خرید  برای  باید  امر  ابتدای 

نقدی بپردازند. 
به  شده  اعلام  شرایط  طبق  داد:  ادامه  وی 
متقاضی  مسکن،  تسهیلات  دریافت  منظور 
نقد  پول  تومان  میلیون  تا 12  بین 10  باید 
منظور  به  را  اولیه  شرایط  بتواند  تا  بپردازد 

دریافت وام مسکن پیدا کند.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در 
مجلس درباره دیگر مشکل موجود در مجرای 

دریافت تسهیلات مذکور بیان داشت: مشکل دیگر سود وام است 
که نسبتاً بالا بوده و همچنین تعداد اقساط آن نیز برای فردی که 

به تازگی زندگی اش را آغاز کرده، مناسب نیست. حاجی تصریح 
یا  می شود  گذاشته  اوراق  خرید  برای  که  مبلغی  میزان  از  کرد: 
میزان متقاضیان، شاید بین 10 تا 15 درصد آنها بتوانند وام را 
و  وثیقه  تأمین  به علت دلایلی چون  مابقی هم  کنند،  دریافت 

موانع دیگر عموماً موفق به دریافت وام مسکن نخواهند شد. وی 
بیان داشت: اگر دریافت تسهیلات مسکن برای تعداد کثیری از 

افراد جامعه امکان داشت این موضوع منجر به خروج مسکن از 
بازار رکود می شد، بنابراین با توجه به شرایط موجود مصوبه جدید 

شورای پول و اعتبار تأثیرگذار نخواهد بود.
شورای  مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
اسلامی گفت: اعدادی که برای تسهیلات 
نیز  تومان  میلیون  تا 80  اعلام شده، حتی 
عنوان شده ولی به هر حال با این مبلغ نیز نه 
می توان مکانی را خریداری کرد و نه می توان 
به خرید زمین و ساخت آن پرداخت، چراکه 
قیمت کنونی مصالح ساختمانی این اجازه را 
شد:  یادآورد  حاجی  حسینعلی  داد.  نخواهد 
مؤلفه خوب مسکن مهر این بود که قیمت 
زمین و هزینه خرید آن از طرح مسکن جدا 
شده و خریدار بابت زمین، پولی را پرداخت 
امروزه در تسهیلات  نمی کرد، در حالی که 
آنچنانی،  قیمت  با  زمین  تهیه  شده  فراهم 

معضل اولیه محسوب می شود.
وی در پایان تأکید کرد: شورای پول و اعتبار 
آسان سازی  باید  تسهیلات مسکن  ارائه  در 
برای  را  تأثیرگذارتری  مشوقات  و  کرده 
جوانان در نظر گیرد تا زمینه تشکیل خانواده فراهم شده و مسائل 

اجتماعی کشور تا حدی کاهش یابد.
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جلسه رفع مشکلات حوزه کشاورزی - بخش وزوان

شرکت در رأی گیری انتخابات ریاست جمهوری در امام زاده نرمی

حضور در جمع نمازگزاران مسجد امام سجاد-آتشگاه اصفهان

ملاقات مردمی - بخش میمه

ملاقات مردمی - شهر دولت آباد

اهداء گل به نمایندگان مجلس بمناسبت سالروز آزادسازی خرمشهر

سخنرانی و تشریح مسائل کشور-خورزوق

شرکت در مناظره  با دکتر معین در دانشگاه آزاد خوراسگان

تشریح مسائل کشور در مسجد جامع زرین شهر

سخنرانی در جمع نمازگزاران مسجد فاطمیه-شاهین شهر

ملاقات مردمی - خورزوق

حسینعلی حاجی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، 
با انتقاد از وضعیت رکودی موجود در بازار مسکن، گفت: رکود 

موجود در این بازار خرید و فروش مسکن را راکد کرده است.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در دوره های نهم 
و دهم مجلس شورای اسلامی، با اشاره به افزایش نرخ اجاره 
بها، افزود: با توجه به اینکه رکود در بازار مسکن حاکم است 
انتظار می رود نرخ اجاره بها نیز ثابت باشد اما متاسفانه برخی 
دلال بازی ها اجاره بها را هر ساله و گاهی در بازه زمانی کمتر 

دستخوش تغییر می کند.
وی با تاکید بر اینکه افزایش مداوم نرخ اجاره بها نشان از ضعف 
نظارت ها دارد، تصریح کرد: گرانی های رخ داده در بازار اجاره 
بها به نوعی است که تحرکی را در بازار مسکن و رونق تولید 

مسکن ایجاد نمی کند.
کم بودن نقدینگی و کاهش قدرت خرید مردم، تقاضا برای  

اجاره نشینی را افزایش داده است.
بودن  کم  اینکه  بیان  با  دهم،  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
نقدینگی و کاهش قدرت خرید مردم اجاره نشینی را افزایش 
داده است، گفت: تنها راه پیش روی دولت برای ساماندهی به 
وضعیت اجاره بها در کشور نظارت بر نرخ ها و کمک به مردم 

برای افزایش توان خرید خانه است.
وی با تاکید بر اینکه باید قدرت خرید مردم با ارایه تسهیلات 
ارزان افزایش یابد، افزود: تسهیلات دهی در حوزه مسکن در 
حال حاضر کارآمد نبوده و با روش هایی که در این رابطه در 
نظر گرفته شده از جمله ودیعه گذاری و همچنین نرخ سود های 

غیرمنطقی نمی تواند ساماندهی بازار را منجر شود.
وی  با بیان اینکه هزینه اجاره بها مسکن با در آمد شهروندان 
همخوانی ندارد،گفت: دولت باید نرخی برای خرید مسکن و 
اجاره بهای خانه ها تعیین کند تا  شهروندان بتواند بر طبق 
اقتصادی  فشارهای  تحمیل  بدون  خود  اقتصادی  درآمدهای 

مسکن مناسب انتخاب کنند.
شورای  مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
اسلامی،  ایجاد تعادل میان عرضه و تقاضای مسکن را مهم 
ترین عامل برای ساماندهی بازار اجاره بها خواند و تصریح کرد: 
دولت باید با تولید مسکن تقاضای آن را پاسخ گو باشد تا به این 

ترتیب فشار کمبود عرضه بر مردم وارد نشود.

کاهش قـدرت خریـد 
مردم بازار اجاره بها 
را داغ کــرده اسـت 

حسینعلی حاجی :

بیحیی کمالی پور عضو هیئت رئیسه کمیسیون قضایی و حقوقی 
پارلمانی  خبرنگار  با  گفت وگو  در  اسلامی  شورای  مجلس 
امروز  عصر  جلسه  کار  دستور  تشریح  در  تسنیم،  خبرگزاری 
)سه شنبه 2 خرداد( کمیسیون متبوعش، گفت: در این جلسه 
طرح الحاق یک تبصره به ماده 353 قانون آئین دادرسی کیفری 
درباره اجرای علنی دادرسی درباره جرائم اقتصادی اعاده شده 
از صحن علنی مورد بررسی قرار گرفت و لذا با اصلاحاتی به 

تصویب رسید.
وی با بیان اینکه نمایندگان مجلس در صحن علنی انتشار کامل 
اسامی مجرمان اقتصادی را خلاف قانون اساسی دانسته  بودند، 
اظهار داشت: بنابراین در کمیسیون بدین صورت اصلاح شد که 
اسامی متهمین با اجازه قاضی و با رعایت قانون اساسی انتشار 

یابد.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون قضایی مجلس تصریح کرد: آقایان 
علی بختیار، یحیی کمالی پور، الهیار ملکشاهی، بهمن طاهرخانی، 
آبرامیان، حسین رضازاده، محمدجواد  حسن نوروزی، ژرژیک 

کمیسیون  اعضای  عنوان  به  پور مختار  محمدعلی  و  فتحی 
مشترک رسیدگی به طرح الحاق انتزاع سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور از قوه قضائیه و الحاق آن به وزارت کشور انتخاب 

شدند.
کمالی پور با بیان اینکه طرح تمدید اجرای آزمایشی قانون حمایت 
از مالکیت صنعتی نیز در جلسه امروز بررسی شد، خاطرنشان 
کرد: این لایحه پیش از این کار گروه تخصصی کمیسیون بررسی 
شده در واقع با توجه به اتمام اجرای آزمایشی قانون مالکیت 
صنعتی، این طرح تصویب شد تا تکلیف لایحه حمایت از مالکیت 

صنعتی تعیین شود.
بررسی لایحه  قضایی مجلس  کمیسیون  هیئت رئیسه  عضو 
کارهای  دستور  دیگر  از  را  نوجوانان  و  کودکان  از  حمایت 
کمیسیون قضایی عنوان کرد و تصریح کرد: لایحه حمایت از 
کودکان و نوجوانان به صورت دقیق از هفته آینده مورد بررسی 

قرار می گیرد.

حسینعلی حاجی درگفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با 
اشاره به ضروت حمایت از کالای ایرانی به عنوان مقدمه تحقق تولید 
و اشتغال گفت: این موضوع بسیار مهمی است که باید بیشتر مورد 

توجه قرار گیرد و در همین رابطه هفته گذشته 
یک طرح دوفوریتی در قالب یک ماده واحده و 
7 تبصره با بیش از 30 امضاء به هیئت رئیسه 

تقدیم شده است.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در دوره 
های نهم و دهم مجلس شورای اسلامی افزود: 
دراین طرح درصدد وضع قوانینی هستیم که بر 
اساس آن،هر نوع کالایی که در داخل کشورتولید 
می شود و هرکالایی که به مقدار لازم تولید نمی 
شود و کسری است،آن تنها واردات کالاهایی که 
در داخل کشور تولید نمی شود و یا به اندازه کافی 

توان تولید آن وجود ندارد، مجاز باشد.
وی تصریح کرد: در یکی از تبصره های این طرح 

آورده شده است که وزارت صنعت، معدن و تجارت با همکاری دیگر 
دستگاههای ذیربط همچون وزارت اقتصاد فهرست این کالاها را 

تهیه و تنظیم کرده و در هیئت دولت مصوب کند.

حاجی خاطرنشان کرد: در تبصره بعدی این طرح برای کسانی که 
مبادرت به واردات کالاهای ممنوعه مجازات در نظر گرفته شده و 
تاکید شده است که حداکثر مجازات اعمال شود و کسی که مرتکب 

این تخلف می شود؛ شامل تخفیفات قانونی که در بعضی از مقاطع 
قضات اعمال می کنند نخواهد شد و کالاهایی که از این طریق وارد 

کشور شده  در فرصت مشخصی منهدم می شود

شورای  مجلس  در  برخوار  و  میمه  و  شهر  شاهین  مردم  نماینده 
اسلامی با بیان اینکه در این طرح همچنین دولت را مکلف به تلاش 
برای تک نرخی شدن قیمت ارز کرده ایم، افزود:یکی از دلایل وجود 
تولید آن در  کالاهای قاچاق  و کالاهایی که 
وارد می شود،  خارج  از  ولی  دارد؛  وجود  داخل 
صرفه اقتصادی است که با دو نرخی بودن قیمت 

ارز این اتفاق رخ می دهد.
گفت:  طرح  این  دیگر  مواد  به  اشاره  با  وی 
دولت   که  ایم  کرده  بینی  پیش  همچنین 
راهکارهایی که منجر به تقویت ارتقای کیفیت 
کالاهای تولید داخل می شود را دنبال کند تا این 

کالاها امکان رقابت پذیری با دنیا داشته باشد.
محاسبات  و  بودجه  برنامه،  عضوکمیسیون 
این  در  اینکه  بیان  با  اسلامی  مجلس شورای 
طرح پیش بینی شده است با دستگاه های دولتی 
که کالاهای خارجی استفاده کنند، در حالی که 
نوع مشابه آن در داخل تولید می شود، برخورد می شود و طبیعتاً 
هرجایی که احساس کنیم، خلاء قانونی برای این کار وجود دارد، 

مجلس آمادگی ورود به این موضوع را دارد.

کمالی پور خبر داد :

حسینعلی حاجی خبر داد :

انتـشار اسـامی مجـرمان 
اقتصادی با اجازه قاضی 

تقدیم طرح دو فوریتی نمایندگان به هیئت رئیسه برای حمایت از کالای ایرانی 

هزینه خرید اوراق وام مسکن، سدی برای خانه دار شدن مردم

آقای حاجی در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان مطرح کرد:

گزارش تصویری 
گوشه ای از  فعالیت های
 آقای حاجی دراردیبهشت



خانه  خبرگزاری  خبرنگار  با  وگو  گفت  در  حاجی  حسینعلی 
ملت، با اشاره به وضعیت فعلی پرداخت سود »سهام عدالت« 
مقتضی  گیری  تصمیم  گفت:  آن،  آزادسازی  همچنین  و 
درخصوص »سهام عدالت« بسیار مهم بوده که متاسفانه در 

سال های اخیر انجام نشده است.
 نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای 
اسلامی، با بیان اینکه در سال های اخیر انتظار و امیدی که 
در مردم برای توزیع سود »سهام عدالت« ایجاد شده بود ابتر 
مانده و مردم دلسرد شده اند، افزود: پرداخت سود سهام عدالت 
امر بسیار خوبی برای دهک های پایین جامعه بود که تاکنون 

عملیاتی نشده است.
وی با تاکید بر اینکه واحدهایی که از سوی دولت به »سهام 
حیث  از  خوبی  بسیار  و  نقُلی  واحدهای  شده  داده  عدالت« 
درآمدزایی است، تصریح کرد: واحدهای واگذار شده از سوی 
دولت برای »سهام عدالت« از جمله پالایشگاه ها، پتروشیمی 
خوبی  درآمدزای  واحدهای  غیره  و  مخابرات  از  بخشی  ها، 
بوده،اما به جهت فراموشی یا بی توجهی در زمینه سوددهی 

این واحدها درست عمل نشده است.
این نماینده مردم در دوره های نهم و دهم مجلس، با بیان 
اینکه در ابتدا مقرر شده بود از سود واحدهای مشمول »سهام 
عدالت« که آورده دولت بود برداشت شده و به عنوان آورده 
افراد یا سهام فرد آورنده لحاظ شود،گفت:این موضوع عملیاتی 
نشده و در برهه ای از مردم درخواست افزایش سهم خود را 

داشتند.
وی با تاکید بر اینکه باید نظارتی بر نحوه عملکرد واحدهای 
باید  افزود: در این زمینه  تحت لوای »سهام عدالت« باشد، 
یک جنبه نظارتی هم وجود داشته باشد و از این حیث حضور 

مجلس در این موضوع ضروری است.
حاجی دلیگانی ادامه داد: نوع واحدهایی که در اختیار »سهام 
عدالت« بوده ظرفیت بیشتری برای پرداخت سود به صاحبان 
سهام و مردم که عمدتا مستضعف و دهک های پایین جامعه 
این  ضعیف  های  نظارت  برخی  علت  به  داشته؛اما  هستند 

موضوع عملیاتی نشد.

چــــــرا  قــانــون 
برنامه ششم توسعه 
ابـلاغ نشـده اسـت؟

و  میمه  و  شهر  شاهین  های  شهرستان  شریف  مردم  نماینده 
برخوار در دوره های نهم و دهم مجلس شورای اسلامی درباره 
ابلاغ نکردن قانون برنامه ششم توسعه از سوی رئیس جمهور به 
دستگاه های اجرایی، گفت: متأسفانه ما امروز با رئیس جمهوری 
به  این  و  است  گزارش گریز  و  برنامه گریز  که  هستیم  روبه رو 

جایگاه مجلس و قانونگذاری در کشور لطمه وارد می کند.
وی افزود: براساس ماده 213 قانون برنامه پنجم توسعه، قرار 
گزارش  سالانه،  بودجه  لوایح  تقدیم  هنگام  رئیس جمهور  بود 
اجرای قانون برنامه را نیز به مجلس ارائه کند، اما آقای روحانی 
تاکنون از این کار استنکاف کرده و تنها گزارش عملکرد اجرای 
این قانون در سال های 90 و 91 را که مربوط به دولت قبل 
و  برنامه  کمیسیون  عضو  است.  کرده  ارائه  مجلس  به  است، 
بودجه مجلس، ابراز کرد: قانون برنامه پنجم توسعه، برای اجرا 
از سوی دولت، نیازمند 83 آئین نامه بوده، که 34 آئین نامه اصلًا 
در دولت تدوین نشده که بخواهد اجرا شود. حسینعلی حاجی 
برنامه  قانون  نکردن  ابلاغ  با  روحانی  آقای  اینکه  بر  تأکید  با 
ششم توسعه، حقوق مجلس را نادیده گرفته است، اظهار داشت: 
رئیس جمهور در ابلاغ نکردن قانون برنامه ششم توسعه، شأن 
باید به این  مجلس را رعایت نکرده که هیئت رئیسه مجلس 
نکته توجه کند. وی تصریح کرد: سؤال ما از آقای روحانی این 
ششم  برنامه  قانون  و  نیستید  پایبند  قانون  به  »چرا  که  است 
توسعه را برای اجرا به دستگاه ها ابلاغ نکردید؟« قانون برنامه، 
جزو مهم ترین اسناد بالادستی کشور است که ریل گذاری کشور 
در ابعاد مختلف را مشخص می کند. عضو کمیسیون برنامه و 
و  موجود  رویه   اگر  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  مجلس  بودجه 
اصرار بر رعایت نکردن قانون در دولت تداوم یابد، واقعا شأن 

مردم و نمایندگان آنها زیر سؤال می رود.

ضـرورت پرداخت فـوری 
مطالبات تولیدکنندگان بذر 
گندم و جو از سوی دولت  

رئیس  به   96 فروردین   29 کتبی  تذکر  در  حاجی  حسینعلی 
جمهور »ضرورت صدور دستور برای پرداخت فوری طلب تولید 
کنندگان بذر گندم و جو« را گوشزد کرد. آقای حاجی در این 
تذکر به 220 شرکت تعاونی اشاره کرده و آورده است: مبلغ 235 
میلیارد تومان بابت تکلیفی که دولت بر عهده تولید کنندگان بذر 
گندم به ازاء هر کیلو 5600 ریال و به ازاء هر کیلو جو 5675 
ریال نموده است از سال 94 تا کنون طلب دارند. عضو کمیسیون 
برنامه، بودجه و محاسبات مجلس نهم و دهم با اشاره به افتخار 
آفرینی کشاورزان عزیز در تولید گندم از حجت الاسلام روحانی 

خواست هر چه زودتر طلب نامبردگان پرداخت گردد.

لزوم رسیدگی و لغو 
حکـم انتصـاب مجدد 
مسئول نجـومی بگیر 

در منـصـــب دیــگر  
نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه و برخوار 
در دوره های نهم و دهم مجلس شورای اسلامی در تذکر کتبی 
لغو حکم  و  رسیدگی  »لزوم  رئیس جمهور  به  اسفند 95     12
انتصاب مجدد نجومی بگیر در منصب دیگر« را خواستار شد. آقای 
حاجی در این تذکر ضمن اشاره به دریافت حقوق نجومی توسط 
صفدر حسینی به عنوان رئیس صندوق توسعه ملی، خطاب به 
توسط شما  است: صفدر حسینی  آورده  روحانی  حجت الاسلام 
و رئیس سازمان برنامه و بودجه ذخیره نظام خوانده شد و توسط 
معاون دیگر شما به عضو در هیأت مدیره صندوق ملی محیط 
زیست منصوب گردید. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس نهم و دهم با طرح این سؤال که اگر دریافت نا مشروع و 
عزل آن صحیح بود چرامجدد در هیأت مدیره دیگر منصوب شد؟ 
ادامه داده است: اگر رئیس سازمان محیط زیست بدون اطلاع و 
موافقت جنابعالی این تصمیم را گرفته که عذری بدتر از گناه است 
و اگر با موافقت شما انجام شده  است استرداد حقوق های دریافتی، 
کنار گذاشتن وی و اعلام موضع رسیدگی و برخورد با حقوق های 

نا متعارف در برابر مردم با چه منطقی قابل توجیه است.

ضــرورت رسیـــدگی بـه 
وضعیت مالیات تعیین شده 
بـرای تولیـدکننـدگان سنگ  
اتحادیه تولید کنندگان سنگ اصفهان در نامه ای خطاب به وزیر 
امور اقتصادی و دارایی که رونوشت آن به آقای حاجی ارسال 
شده  تعیین  سنگین  مالیات  وضعیت  پیگیری  خواستار  گردید، 
برای تولیدکنندگان سنگ تا حل آن شد. آقای حاجی نیز در نامه 
ای به دکتر طیب نیا ضمن ارسال نامه اتحادیه مذکور به حجم 
بالای شکوائیه مودیان مالیاتی اشاره کرده و خواستار اقدام عاجل 
شده است. دکتر طیب نیا نیز در هامش نامه آقای حاجی خطاب 
ضمن  کشور  مالیاتی  امور  سازمان  رییس  نژاد  تقوی  آقای  به 
دستور پیگیری اجرایی شدن کامل تفاهم نامه از وی خواست 

هیأت های موضوع ماده 251 مکرر در عمل تشکیل شود.

5    ماهنامه سیاسی، فرهنگی و اقتصادی، سال چهارم، اردیبهشت 1396،  شماره 31خانه ملت

 بخشی از تذکرات و سوالهای نماینده مردم

شریف شهرستان های شاهین شهر و میمه

 و برخوار در مجلس شورای اسلامی

نماینده مردم شاهین شهر و میمه وبرخوار در 
مجلس شورای اسلامی، با اشاره به اظهارات 
منابع کافی  نبود  رئیس مجلس در خصوص 
گفت:  مردم،  به  نقدی  یارانه  پرداخت  برای 
نهادها  و  اشخاص  برخی  از  کنم  تعجب می 
لازم  بی طرفی  انتخابات  شرایط  در  باید  که 
از  مانند،  باشند ولی بی طرف نمی  را داشته 
جمله این اشخاص می توان به آقای لاریجانی 
رئیس مجلس اشاره کرد که بعید است چنین 
یارانه ها  بحث هدفمندی  در  را  صحبت هایی 

داشته باشد.
از زمان روی کار  افزود: آقای لاریجانی  وی 
به طور خاص در مواقع  یازدهم  آمدن دولت 
حساسی که نمایندگان می خواستند از حق و 
حقوق ملت دفاع کنند، شاهد بودیم که رئیس 
مجلس با ظرافت خاصی و اشکال و انحای 

مختلف مانع از اعمال حق ملت توسط نمایندگان می شد.
عضو کمسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس اظهار داشت: 
به عنوان نمونه، آقای لاریجانی در مورد استیضاح ها مدت زیادی 
یک استیضاح را به تأخیر می اندازد و یا در بحث سؤال ها، علی رغم 
اینکه آیین نامه داخلی مجلس مشخص که ظرف چه مدت زمانی 
باید پروسه سؤال طی شود، ورود آقای لاریجانی ملموس بوده و 
هست و همچنین در بحث تصویب برجام و سایر موارد این چنینی 

این اقدام مسبوق به سابقه بوده و هست.
حاجی با بیان اینکه آقای لاریجانی باید در پیشگاه ملت پاسخگوی 
آقای  اگر  کرد:  خاطرنشان  باشد  جانبدارانه  رفتارهای  اینگونه 
لاریجانی گزارش مرکز پژوهش های مجلس را قبول داشته باشد 
و یا اینکه گزارش دیوان محاسبات که خود وی در تأییدشان نقش 
داشته را قبول داشته باشد، خواهد دید که از محل هدفمندسازی 
بر 80 هزار  بالغ  انرژی  افزایش قیمت حامل های  یارانه ها یعنی 

میلیارد تومان دولت در طول سال درآمد داشته 
و دارد.

مقدار  این  به  زمانی  از  عدد  این  افزود:  وی 
رسیده که بنزین لیتری 400 تومانی به یک 
هزار تومان افزایش پیدا کرد و علاوه بر بنزین، 
سایر حامل های انرژی نیز در این مدت افزایش 

قیمت داشت.
محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
دستگاه های  همه  داشت:  اظهار  مجلس 
ذیربط و حتی برخی دستگاه های تحت اداره 
تأیید  را  مسئله  این  دولت  و  رئیس جمهور 
می کنند که میزان درآمدهای حاصل از افزایش 
قیمت حامل های انرژی 80 هزار میلیارد تومان 
در سال است و این در حالی است که متأسفانه 
حدود 43 هزار میلیارد تومان از این مقدار در 
برنامه ریزی بودجه ای دولت محاسبه می شود 
و در چند سال گذشته عددی بالغ بر 120 هزار میلیارد تومان در 

محاسبات مربوط به هدفمندی یارانه ها نیامده است.
حاجی در پایان خاطرنشان کرد: ما آمادگی لازم را برای مناظره با 
رئیس مجلس و هر کس دیگری که مدعی است که دولت بودجه 
اثبات  آنها  به  و  داریم  را  ندارد،  نقدی  یارانه  پرداخت  برای   لازم 
می کنیم که اینگونه نیست و منابع کافی از محل افزایش حاملهای 

انرژی پیش بینی شده است.

نماینده مردم شریف شهرستانهای 
شاهین شهر و میمه و برخوار در 
مجلس  دهم  و  نهم  های  دوره 
داشت:  اظهار  اسلامی  شورای 
دادخواستی به دیوان عدالت اداری 
به  توجه  با  وامیدوارم  تقدیم شده 
اهمیت موضوع هرچه زودتر، مورد 

رسیدگی قرارگیرد.
درخصوص  حاجی  حسینعلی 
دولتی  مسئولین  برخی  اظهارات 
از  بخشی  اجرای  عدم  بر  مبنی 
سند 2030 بیان کرد: بخش هایی 
از این سند قابل حذف و یا قابل 
بخواهد  دولت  که  نیست  اصلاح 

بخش هایی ازآن را اجرا نکند.
وی ادامه داد: برابر با بند 11 و 12 سند 2030  نمی توان بخشی 
به صورت  بایستی  نپذیرفت دولت  را  و بخشی  پذیرفت  را  آن 

یکپارچه این سند را لغو کند.
مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو  این 
بندهای  از  برخی  اینکه  مذکور  بندهای  بنابر  کرد:  خاطرنشان 
در  نکینم  اجرا  را  آن  بندهای  از  برخی  و  بپذیریم  را  آن 
مرحله  یک  اینکه  برای  است  تاکتیکی  عمل  نوع  یک  واقع 

هم دوم  مرحله  در  و  شود  برقرار  کشور  در  طرح  این   از 
ما بقی آن را در کشور اجرا کنیم و این به ضرر ملت ایران است.

حاجی درخصوص برخورد نمایندگان مجلس با اجرای این سند 
داخلی  نامه  آیین  ماده 236  براساس  کرد:  عنوان  نیز  درکشور 
وزیران  هیئت  از  آن  در  و  ایم  کرده  تهیه  را  گزارشی  مجلس 

خواسته ایم در مجلس به این سند رسیدگی شود.
در  برخوار  و  میمه  و  شاهین شهر  مردم شهرستانهای  نماینده 
مجلس خاطرنشان کرد: رسیدگی و بررسی این سند به کمیسیون 

آموزش ارجاع داده شده تا این مصوبه 
دولت که مغایر با تعداد قابل توجهی از 
اصول قانون اساسی از جمله اصل های 
دوم، سوم، چهارم و نیز بندهای 1 و 
2 اصل 110 و تعداد کثیر دیگری از 
اصول قانون اساسی است و با توجه به 
اینکه فرآیندی که در اصل 77 و 125 
قانون اساسی برای عضویت کشور در 
توافقنامه های بین المللی آمده، رعایت 
نشده، هم رئیس جمهور و هم وزرا باید 
در این رابطه پاسخگوی مجلس باشند.
وی در ادامه عنوان کرد: لذا تقاضایی 
را با امضاء 10 نفر از همکاران دیگر 
تقدیم  رئیسه  به هیئت  و  کرده  تهیه 
نمودیم و امیدواریم که این هفته و یا 
هفته آینده در دستور کار مجلس قرار گرفته و رسیدگی شود و 

شرایطی بوجود بیاید که دولت آن را پس بگیرد.
حاجی در پایان افزود: دادخواستی را هم در این رابطه به دیوان 
عدالت اداری ارائه کرده  وامیدوارم آن را با توجه به اهمیتش 
ابطال سند  ما  تقاضای  قرار دهد.  هرچه زودتر، مورد رسیدگی 
2030 از سوی دولت است که پذیرش آن برخلاف قانون اساسی 

انجام شده است.

ابراهیم کارخانه ای درباره عملکرد قرارگاه خاتم الانبیا)ص( در اتمام 
فاز نخست پروژه ستاره خلیج فارس اظهار کرد: پروژه ستاره خلیج 
فارس که فاز نخست آن افتتاح شد، قرارگاه خاتم الانبیا)ص( نقش 

بی بدیلی در ساخت و اتمام این پروژه عظیم داشته است.
عضو کمیسیون انرژی مجلس نهم عملکرد 
پروژه های  در  را  الانبیا)ص(  خاتم  قرارگاه 
عمرانی و ستاره خلیج فارس ستودنی دانست 
و گفت: قرارگاه خاتم الانبیا)ص( نهادی است 
و جهادی  انقلابی  به صورت  کرده  ثابت  که 

فعالیت می کند.
قرارگاه سازندگی خاتم  به گفته کارخانه ای، 
الانبیا)ص( در هر پروژه ای که ورود پیدا کرده 
کارهای تخصصی و سخت را به اتمام رسانده 
و نمونه ای این توانمندی را در عرصه پارس 
شاهد  فارس  خلیج  ستاره  پروژه  و  جنوبی 
انقلاب  پاسداران  سپاه  افزود:  وی  بوده ایم. 
اسلامی و قرارگاه خاتم الانبیا)ص( توانسته اند 
با عزت و توانمندی پروژه های سخت را به 
پایان برسانند و ایران اسلامی  را در عرصه 
پیشرفت و بی نیازی به سایر کشورها کمک 

کنند.
این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: انصاف حکم 
می کند تا دولت جایگاه ویژه ای را برای قرارگاه خاتم الانبیا)ص( در 
عرصه پیشرفت و سازندگی قائل شود چرا که این شیوه کار جهادی 

ایران اسلامی را به جایگاه والایی می رساند.
کارخانه ای با اشاره به عملکرد مناسب قرارگاه خاتم اظهار کرد: 
همه  در  اگر  الانبیا)ص(  خاتم  قرارگاه  جهادی  و  انقلابی  شیوه 
دستگاهها باشد، چرخ توسعه و پیشرفت کشور به طور مناسبی به 

پیش می رود و پروژه های بر زمین مانده به اتمام می رسد.
وی توضیح داد: قرارگاه خاتم الانبیا)ص( به عنوان پیمانکار در 
پروژه ستاره خلیج فارس فعالیت دارد بنابراین تسهیلات لازم باید 

از سوی دولت برای این منظور فراهم آید؛ این پروژه در پایان دولت 
یازدهم 75 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و اگر دولت تسهیلات لازم 

را فراهم می کرد یقیناً این پروژه زودتر به بهره برداری می رسید.
این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اگر این 

پروژه زودتر به اتمام می رسید به طور حتم از واردات بنزین بی نیاز 
می شدیم و در حال حاضر با سازندگی قرار گاه خاتم الانبیا)ص( در 

مسیر پیشرفت قدم می گذاریم.
خاتم  قرارگاه  انقلابی  و  جهادی  عملکرد  کارخانه ای،  گفته  به 
باید برای همه دستگاههای اجرایی و به ویژه دولت  الانبیا)ص( 

آینده به عنوان الگو قرار گیرد.
با  گفت:  و  کرد  اشاره  بنزین  واردات  موضوع  به  همچنین  وی 
فارس،  خلیج  ستاره  پروژه  اتمام  و  بنزین  عرصه  در  خودکفایی 
دست کسانی که وارد کنندگان بنزین بوده اند و از آن به تجارت 

می پرداختند کوتاه خواهد شد.
گفتنی است، رهبر معظم انقلاب سال گذشته در دیدار با کارگزاران 

نظام متذکر شدند: »افزایش تولید و صادرات نفت، نیاز کشور است 
اما در کشوری که دارای بزرگترین ذخائر گازی و نفتی جهان است، 
واردات بنزین نباید انجام شود و مسئولان برای رفع این مشکل 

باید برنامه ریزی و اقدام کنند«.
پالایشگاه  احداث  طرح  عملیاتی  فعالیتهای 
از  پس  فارس  خلیج  ستاره  گازی  میعانات 
انجام مطالعات امکان سنجی و طراحی پایه 
تأسیس  و  ثبت  با  ماه سال 1385  بهمن  از 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس و با ترکیب 

سهامداران به صورت زیر آغاز شد.
ـ شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 

نفتی،40 درصد
ـ شرکت پتروگاس )اندونزی(، 50.01 درصد

- صندوقهای بازنشستگی صنعت نفت، 9.09 
درصد.

که این ترکیب بارها تغییر نموده است. در حال 
حاضر نخستین فاز این پروژه ملی با ظرفیت 
پالایش روزانه 120 هزار بشکه میعانات گازی 
و تولید روزانه 12 میلیون لیتر بنزین یورو4 در 

آستانه بهره برداری است.
در حال حاضر با توجه به ظرفیت کلی این پروژه که در صورت 
بهره برداری کامل در سه فاز، قابلیت پالایش روزانه 360 هزار 
بشکه میعانات گازی و تبدیل آن به فرآورده های نفتی را دارد، این 
پروژه ملی حدود 92 درصد پیشرفت فیزیکی دارد که از این مقدار 

سهم دولتهای نهم، دهم و یازدهم بدین شرح است:
میزان پیشرفت پروژه در دولت نهم، 35 درصد
میزان پیشرفت پروژه در دولت دهم، 35 درصد

میزان پیشرفت پروژه در دولت یازدهم، 22 درصد )تا امروز(.
تکمیل 8 درصد باقی مانده که تکمیل و بهره برداری از فازهای دوم 
و سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس خواهد بود به دولت دوازدهم 

موکول می شود.

معاون امور حقوقی و مجلس وزارت صنعت، معدن و تجارت 
طی نامه ای خطاب به معاون امور مجلس رئیس جمهور پاسخ 
تذکر کتبی آقای حاجی نماینده مردم شریف شهرستان های 
شاهین شهر و میمه و برخوار در دوره های نهم و دهم مجلس 
شورای اسلامی در خصوص »ضرورت رسیدگی و جلوگیری 
از تخریب منطقه باستانی و گردشگری تخت سرخ بخش میمه 

شهرستان شاهین شهر و میمه« را ارائه داد.
آقای حاجی در تذکر خود اقدام و عمل مغایر بعضی از وزرای 
دولت با مواضع اعلامی رییس جمهور را باعث بهت و حیرت 
مردم دانسته و آورده است: وزارت صنعت، معدن و تجارت 
به  مبادرت  گردشگری  صنعت  به  جنابعالی  تأکید  برخلاف 
تخت سرخ  باستانی  منطقه  معادن  از  برداشت  مجوز  صدور 
است  نموده  میمه  و  شهر  شاهین  شهرستان  دوزخی  دره  و 
که شدیدا مورد اعتراض مردم و دوستداران محیط زیست و 

حامیان صنعت گردشگری شده است.
شهریار طاهر پور در پاسخ به این تذکر به قدمت 60 ساله بهره 
برداری از معدن تخت سرخ که به سال 1335 باز می گردد 
اشاره نموده و آورده است: هیچگونه طرح گردشگری از طریق 
مبادی ذیربط رسمی به سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
این  کار  ادامه  در  قانونی  موارد  و  ابلاغ نشده است  اصفهان 
معدن رعایت گردیده و توقف عملیات بهره برداری از منطقه 

موصوف متصور نمی باشد.

آقای حاجی درخصوص 
آزادسازی سهام عدالت مطرح کرد:

آقای حاجی خواستار شد :

ضـرورت جلوگیری از 
تخریب منطقه باستانی 
و گردشگری تخت سرخ 

بخــش میــمه

مطالب بیان شده از سوی رئیس مجلس در خصوص نبود اعتبار 
برای پرداخت یارانه نقدی صحیح نیست

دادخواست ابطال سند ۲۰۳۰

عملکرد ستودنی قرارگاه خاتم در خودکفایی تولید بنزین

حسینعلی حاجی در برنامه مناظره عنوان کرد:

عضو کمیسیون انرژی مجلس نهم تشریح کرد:

از سوی نماینده مجلس به دیوان عدالت اداری ارائه شد:

آزادســـــازی 
»سهـام عـدالت« 
در شرایـط فعلی 
به نفع دهک های 
پایین جامعه نیست



در  سازی،  و شهر  راه  وزیر  به  ای  نامه  در  اصفهان  استاندار 
خصوص پیگیری نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین 
مجلس  دهم  و  نهم  های  دوره  در  برخوار  و  میمه  و  شهر 
 شورای اسلامی در رابطه با وضعیت جاده جعفر آباد شهرستان 
شاهین شهر و میمه، خواستار مساعدت برای ارتقاء کیفی مسیر 

مذکور شد.
به شهرستان شاهین شهر  و شهر سازی  راه  وزیر  در سفر   
و میمه و بازدید از شرکت صنایع هواپیما سازی ایران آقای 
حاجی مشکلات منطقه در حوزه دکتر آخوندی را در نامه هایی 

جدا گانه به وی ارائه و خواستار رفع آنها شد.
 جاده موسوم به جعفر آباد نیز یکی از موارد مطرح شده بود.

دکتر زرگر پور در نامه خود جاده مذکور را فاقد شانه خاکی، 
روشنایی و علائم ترافیکی عنوان و آورده است: تردد شبانه 
روزی کامیون ها و تریلرهای حامل محصولات کشاورزی و 
معدنی حدود 20 معدن فعال منطقه، عدم رسیدگی و بهسازی 
آسفالت این مسیر طی سالیان متمادی، تردد هم زمان وسایل 
نقلیه و بارهای سنگین در ساعات پایانی شب و عدم روشنایی 
مورد نیاز، خطرات فراوانی به همراه داشته و همین امر موجب 
منطقه  این  رانندگان  و  دامداران  کشاورزان،  اهالی،  اعتراض 
گردیده، لذا دستور فرمائید به هر طریق ممکن مساعدت لازم 

برای ارتقاء کیفی وضعیت مسیر مذکور صورت پذیرد.
دکتر آخوندی نیز در هامش نامه خطاب به مهندس کشاورزیان 

دستور »رسیدگی و اقدام صادر« کرد.

اقتصاد  سال  به  اشاره  با  مجلس  در  فلاورجان  مردم  نماینده 
مقاومتی تولید و اشتغال، افزود: کجای این سیاست دولت با شعار 

امسال همخوانی دارد؟
وی با بیان اینکه ذوب آهن اصفهان در چندین سال به دنبال خط 
با  این کارخانه در 2 سال توانسته  تولید ریل بوده است، گفت: 
تکنولوژی به روز با بالاترین استانداردهای جهانی ریل مورد نیاز 
داخل کشور را تولید کند، اما دولت حاضر به خرید ریل ذوب آهن 

نیست، زیرا خریدار ریل دولت است.
و  راه  وزارت  ریل،  تولید  زمان  در  کرد:  بیان  لارگانی  موسوی 
شهرسازی ایرادات فراوانی به ذوب آهن گرفت  برای مثال متراژ 
تولیدی شرکت 12 متر است باید طول آن بیشتر شود و امثال 
دیگر، که کارخانه هر خواسته ای این وزارتخانه داشته را اجرایی 
کرده، اما اکنون وزارت راه قرارداد ریلی را با کشورهای خارجی 
منعقد کرده و ریل را وارد می کند. وی یادآور شد: در سال اقتصاد 
مقاومتی تولید و اشتغال رهبر معظم انقلاب فرمودند: دولت باید 
بر خود حرام کند، کالایی که در داخل تولید می شود از مشابه 
خارجی آن استفاده کند. نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
همچنین با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبری در اول فروردین 
واردات  فرمودند  ایشان  کرد:  تاکید  مقدس،  مشهد  در  سال 96 
کالایی که مشابه داخلی آن وجود دارد، حرام شرعی و قانونی 
است؛ بنابراین مسئولان با چه توجیهی در حال واردات ریل از 
خارج هستند، معلوم نیست. وی ادامه داد: با تمام این سفارشات 
که  تکبری  و  غرور  با  شهرسازی  و  راه  وزیر  متاسفانه  رهبری؛ 
دارد، هیچ گونه توجهی به فرمایشات رهبر معظم انقلاب در زمینه 

حمایت از تولید داخلی و اشتغال کشور ندارد.
موسوی لارگانی با ابراز تاسف از نابودی تولیدات داخل و اشتغال 
کشور، اظهار داشت: وزارت راه به جای حمایت از تولید ریل ملی 

و خرید تولیدات ذوب آهن اصفهان، به ورود کالاهای مشابه داخل 
رو آورده و همین واردات، کارخانه را در آستانه ورشکستگی قرار 
داده، چرا که تولیدات در شرکت انبار شده و هیچ گونه خریداری 

ندارد.
وی با اشاره به اشتغال مستقیم 8 تا 10 هزار نفر در ذوب آهن 
اصفهان، گفت: در این کارخانه با قدمت کهن بیش از چندین هزار 
نفر هم غیرمستقیم فعالیت دارند و افرادی که از سال 1346 در 
آن فعال بودند و اکنون در ردیف بازنشستگان قرار دارند با عدم 

پرداخت به موقع حقوق ها و مزایا مواجه شده اند.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: هنگامی که 
دولت ریل ملی ذوب آهن را خریداری نمی کند و وزارت راه هم 
اقدام به واردات بی رویه آهن آلات مشابه داخل کرده، کارخانه با 
انباشت تولیدات با بدهی سنگین 6 هزار میلیارد تومانی روبه رو 
می شود و نارضایتی زیادی بین کارگران صنعت فولاد و ذوب آهن 

فراهم خواهد شد.
وی با انتقاد از اینکه سال ها است ریل از کشورهای مختلف وارد 
ایران می شود، اظهار داشت: با وجود تولید ریل ملی با بالاترین 
استاندادرهای جهانی طی 2 سال در ذوب آهن اصفهان، همچنان 
واردات ریل ادامه داد و حتی وزارت راه و شهرسازی حاضر نیست 

هیچ گونه قراردادی با ذوب آهن منعقد کند.
موسوی لارگانی پیرامون اینکه علت عدم  حمایت از طرح تولید 
ریل ملی و واردات ریلی با وجود تولید داخلی عمده سوالاتم از 
مجلس و وزیر راه و شهرسازی بوده است، گفت: وزیر راه می گوید 

ذوب آهن نتوانسته نیازهای ما را تامین کند.
تعداد بسیاری  بازدید شخصی خود و همچنین  به  اشاره  با  وی 
از روند تولیدات کارخانه ذوب آهن  از اعضای مجمع نمایندگان 
اصفهان، اظهار داشت: تولیدات این کارخانه کاملا به روز و مطابق 

استانداردهای جهانی است و حتی 
ذوب آهن تمام خواسته های وزارت 
راه را بدون هیچ گونه کاستی اجرایی 
کرده، اما وزارتخانه و دولت حاضر 

به خرید محصولات آن نیست.
نماینده مردم فلاورجان در مجلس 
ادامه داد: با وجود پرسش سئوالات 
گوناگون، هنوز دولت تا این لحظه 
که اطلاع دارم حاضر به قبول این 
می کنند،  وارد  را  ریل  که  مسئله 
در  بنده  سئوال  متاسفانه  و  نرفته 
و  نگرفته  قرار  مجلس  کار  دستور 

بسیار کوتاهی می شود.  ی بیان کرد: با واردات بی رویه آهن آلات 
مشابه داخلی از خارج، نبود خریدار و انباشت تولیدات ذوب آهن 
به  تومان  میلیارد  هزار   6 اصفهان  ذوب آهن  اکنون  کارخانه  در 
بانک ها، سازمان تامین اجتماعی، سازمان مالیاتی و کارکنان خود 

بدهکار است.
موسوی لارگانی با تاکید بر اینکه اگر به داد کارخانه ذوب آهن 
اصفهان نرسند، این کارخانه در آینده نه چندان دور ورشکست 
خواهد شد، افزود: چنانچه از کالای داخل خریداری شود دیگر 
آقایان نمی توانند برای واردات به خارج از کشور بروند و از کنار 

واردات درآمدهای هنگفت کسب کنند.
توقف  ضرورت  بر  تاکید  با  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
انبوه در کارخانه ذوب آهن اصفهان،  تولید  با وجود  واردات ریل 
با توانمندی های متخصصان  از خارج کشور  گفت: واردات ریل 

داخلی به هیچ عنوان قابل توجیه نیست.
زهرا سعیدی مبارکه نیز با اشاره به برخی مذاکرات برای واردات 

ریل و واگن از کشور خارجی، اظهار داشت: با واردات ریل و واگن 
کارخانه های تولیدی نیروهای خود را تعدیل می کنند و این امر 

سبب تشدید بیکاری در کشور می شود.
واردات  دلیل  به  کارخانه ها  از  بسیاری  اکنون  هم  افزود:  وی 
را  خود  کاری  نیروهای  بانکی  بدهکاری های  کالاها،  بی رویه 
تعدیل کرده اند، مسئولان باید با حمایت از تولیدات داخلی و منع 

ورود محصولات مشابه حامی مردم باشند.
نماینده مردم مبارکه پیرامون اینکه کیفیت پایین تولیدات داخلی 
نباید توجیهی برای واردات باشد، بیان کرد: چنانچه تولید واگن و 
ریل در داخل کشور از کیفیت خوبی برخوردار نیست، باید اقدامات 

لازم برای رشد کیفیت ها اجرایی شود.
حال با گذشت آخرین اظهارات مسئولان در رابطه با تولید ریل 
افکار  به  پاسخ گویی  درصدد  امر  مسئولان  است  ملی، ضروری 
ابهامات پیش آمده در خصوص تأخیرهای مکرر  عمومی و رفع 
پیش آمده برای تولید ریل ملی برآیند تا هرچه زودتر شاهد شکسته 
شدن طلسم تولید این محصول استراتژیک در داخل کشور باشیم.

نماینده مردم شریف شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی گفت: با رویه 
قبلی، مشکل آب استان اصفهان حل نمی شود و دولت اگر خواهان تحقق وعده ها است 

باید اقتداری از خود نشان دهد و روش های خود را تغییر دهد.
حسینعلی حاجی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با اشاره به برگزاری انتخابات ریاست 
جمهوری و مشخص شدن نتیجه آن اظهار کرد: مردم ایران با حضور گسترده خود پای 
انسجام ملت را به رخ جهانیان  بار دیگر  صندوق های رأی، حماسه ای دیگر آفریدند و 

کشاندند.
وی با تبریک نتیجه انتخابات به رئیس جمهور منتخب افزود: انتظار می رود که در دوره 

جدید، وعده های مطرح  شده در دوران انتخابات به خوبی و به  طور کامل اجرایی شود.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در پاسخ به سؤالی در رابطه با خواسته مردم استان 
اصفهان از دولت دوازدهم تصریح کرد: چینش دولت باید به گونه ای باشد که وعده های 

رئیس جمهور در رابطه با استان اصفهان نیز رنگ واقعیت به خود بگیرند.
حاجی خاطرنشان کرد: مردم این بار مطالباتی واقعی دارند و با نظر به اینکه دولت قبل، 
دولت دوازدهم، دولت خود آقای روحانی است؛ امیدواریم عملکرد بهتری را مشاهده کنیم و 

وعده ها مجدداً حواله به آینده نشوند.
وی مسأله آب را مهم ترین خواسته مردم استان اصفهان عنوان کرد و یادآور شد: در بحث 
آب، دولت یازدهم نیز وعده های زیادی داشت که هیچ یک عملی نشد و مهم ترین خواسته 

مردم اصفهان، عملی شدن این وعده ها است.

نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار با اشاره با اقداماتی که در سایر استان ها نسبت به 
آب اصفهان صورت می گیرد اشاره کرد و بیان داشت: دولت موظف است که همه اقدامات 
خلاف قانون در حوزه آب را پیگیری و رفع کند و با برداشت های بی رویه و غیرقانونی که 

در دست برنامه ریزی است مهار شود.

حاجی تأکید کرد: مردم حاضر در استان اصفهان نیاز به آب شرب دارند و جمعیت هموطنان 
بختیاری حاضر در اصفهان نیز بیشتر از بختیاری های استان چهارمحال است و دولت به 

رعایت حقوق آبی این افراد نیز توجه کند.
وی اظهار داشت: دولت باید توجه کند که تقریباً به اندازه موافقان حسن روحانی در انتخابات، 
مخالفانی در استان اصفهان وجود دارند که از وضعیت فعلی راضی نیستند و باید به وضعیت 

این افراد رسیدگی شود تا عموم مردم در رفاه قرار بگیرند.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی با اشاره به تکمیل 
نشدن راه آهن اصفهان- تهران و توسعه فرودگاه شهید بهشتی اذعان کرد: وعده های روی 
زمین مانده ای از دولت قبل مانده که پیشرفتی نیز در آن حاصل نشده است و دولت باید 

هرچه سریع تر به آن ها رسیدگی کند.
حاجی با انتقاد از عدم اختصاص بودجه به پروژه های آب رسانی زاینده رود گفت: این طرح ها 
از نظر تأمین بودجه در اولویت دولت نبودند و در بودجه سال 96 نیز بودجه حداقلی به 

آن ها تعلق گرفت.
وی افزود: بحث تونل سوم همچنان بلاتکلیف باقی مانده، پروژه های تأمین آب نیز آن گونه 

که باید فعال نیست؛ پروژه سامانه دوم آب شرب نیز غیرفعال است.
نماینده مردم شاهین شهر، برخوار و میمه در خاتمه تأکید کرد: با رویه قبلی، مشکل آب 
اصفهان حل نمی شود و دولت اگر خواهان تحقق وعده ها است باید اقتداری از خود نشان 

دهد و روش های خود را تغییر دهد.

مهدی جعفرپیشه در گفت وگویی در اصفهان درباره 
اظهار  شهر،  این  در  مسکن  بازار  بر  حاکم  وضعیت 
داشت: بازار مسکن نه تنها در اصفهان بلکه در سراسر 
حقیقت  در  و  است  مواجه  رکود  با  همچنان  کشور 

اتفاقی رخ نداده که این رکود از بین برود.
وی افزود: در دولت یازدهم تزریقی به بخش مسکن 
انجام نشد، به همین دلیل در این بخش شاهد رکود 
که  بانکی  سیستم  دیگر  سوی  از  هستیم،  عمیقی 
درگیر بحث مسکن بود به دلیل ایجاد برخی تعهدات 
رغبتی  چندان  مهر،  پیرامون مسکن  دولت  از سوی 

برای پرداخت مبالغ مصوب بعنوان وام نداشت.
با  اصفهان  انبوه سازان مسکن  انجمن صنفی  رئیس 
بود که  بالا  آنقدر هزینه ها  وام  در بحث  اینکه  بیان 

پرداخت آن برای بخش مسکن توجیهی نداشت، ادامه 
داد: ما همچنان منتظر هستیم تا دولت در این زمینه 

حرکت موثری انجام دهد.
وی با بیان اینکه از قبل پالس هایی برای فعال کردن 
برای  کرد:  تصریح  می شد،  دریافت  عمرانی  بخش 
خروج بخش مسکن از کورد باید ابتدا بخش عمرانی 
آن  تبع  به  تا  شود  فعال  دولتی  پروژه های  و  کشور 

بخش ساختمان نیز حداقل رونقی بگیرد.
و  شورا  حوزه  در  که  اقداماتی  پیرامون  جعفرپیشه 
بازار  رونق  راستای  در  اصفهان  شهری  مدیریت 
مسکن اصفهان می تواند انجام شود، گفت: اگر برای 
سازندگان واقعی تسهیلات درنظر گرفته شود می توان 

به رونق در این بخش امیدوار بود.

دریافت  شهرداری ها  که  هزینه ای  داد:  ادامه  وی 
می کنند به صورت عمده مربوط به تراکم است، اگر 
تراکم را در طول دوره ساخت پرداخت کنند احتمال 
رونق بخشی وجود دارد اما از طرفی شهر نیز هزینه 
دارد و با توجه به اینکه درآمدهای شهری ناپایدار است 
بنابراین به نظر می رسد اقدامی اثربخش در این زمینه 

انجام نشود.
اصفهان  مسکن  انبوه سازان  صنفی  انجمن  رئیس 
گفت: اگر قرار است این بخش رونق بگیرد باید به 
می تواند  موضوع  این  شود،  کمک  واقعی  سازندگان 
باشد،  رکود  از  مسکن  خروج  برای  ضعیفی  محرک 
به  و  نیست  بخش  و  شهر  از  متأثر  امر  این  هرچند 

اقتصاد کشور مرتبط است.

محمدعلی طرفه، در همایش مدیران روابط عمومی صنعت آب و 
برق کشور به تشریح فعالیت های دولت در استان اصفهان پرداخت 
با  یازدهم در اصفهان، همراه شد  فعالیت دولت  و گفت: شروع 

مطالعات آمایش سرزمین و در همان ابتدا این سند تدوین شد.
وی ادامه داد: بر اساس این سند، علم، فناوری و گردشگری در 
صدر اولویت های استان قرار گرفتند و پس ازآن، به ظرفیت های 

هنر و صنعت پرداخته شد.
معاون عمرانی استاندار اصفهان تأکید کرد: در این دوره چهارساله، 
اقدامات زیادی در حوزه گردشگری صورت گرفته و در دو ماه 
ابتدای امسال، 3 برابر سال 92، گردشگر خارجی از استان اصفهان 

دیدن کرده اند.
گردشگران،  تعداد  افزایش  با  هم راستا  کرد:  تصریح  طرفه 
هم  اکنون،50  و  یافته  بهبود  نیز  گردشگر  جذب  ظرفیت های 

هتل در حال ساخت در استان اصفهان وجود دارد و 100 پروژه 
عمده  قسمت  دارد؛  وجود  شهرستان ها  سایر  در  نیز  بوم گردی 
سرمایه گذاری ها در این بخش از سوی بخش خصوصی داخلی 

و خارجی تأمین  شده است.
به  اصفهان  استاندار  عمرانی  معاون  صحبت های  دیگر  قسمت 
رویکرد محیط زیستی مدیریت استان اختصاص داشت و وی در 
این رابطه گفت: تعداد روزهای سالم اصفهان در سال 95 نسبت 
به سال 92، 3.5 برابر شده است و تعداد روزهای پاک از یک روز 

به 7 روز افزایش یافته است.
طرفه راه های به کار گرفته در کاهش آلودگی استان را، تغییر در 
نوع سوخت نیروگاه ها، تغییر مکانیسم های حمل ونقل و کنترل 
آلودگی صنایع عنوان کرد و یادآور شد: استان اصفهان در کل 
داریم  نظر  در  و  است  پیشرو  آلودگی  کنترل  بحث  در  کشور، 

روزهای سالم از 275 روز به 365 روز ارتقا یابد.
وی بیان کرد: مدیریت پساب دیگر طرح دنبال شده در این مدت 
بوده که در هفته های اخیر، با حضور وزیر نیرو چند طرح در این 
افتتاح شد و پساب تصفیه خانه ها در صنعت مورداستفاده  زمینه 

قرار می گیرد.
معاون عمرانی استاندار اصفهان اذعان کرد: 7 سازمان مدیریت 
پسماند در استان وجود دارد و کلیه 107 شهر و یک هزار و 400 

روستای استان تحت مدیریت این سازمان ها قرار دارند.
طرفه به افتتاح پروژه های نیمه کاره با کمک بخش خصوصی اشاره 
کرد و تصریح کرد: مصلای شهر، ورزشگاه نقش جهان و مسیر 
12 کیلومتری مترو در این مدت به بهره برداری رسیده اند؛ در سال 
جاری نیز 10 کیلومتر دیگر از خط یکم مترو آماده تحویل خواهد 
بود. معاون عمرانی استاندار، پروژه قطار سریع السیر اصفهان-قم-

تهران را دیگر پروژه بلاتکلیف در سال های گذشته عنوان کرد و 
افزود: با همت مدیریت راه و استانداری اصفهان، تأمین مالی این 
پروژه قطعی شد و با باز کردن اعتبارات اسنادی، اولین پرداخت به 

پیمانکار که قرارگاه خاتم الانبیا است انجام شده است.
وی حجم قرارداد این پروژه را 2.7 میلیارد دلار عنوان کرد و اظهار 
کرد: زیرساخت ها در حال تأمین است و برای رساندن سرعت این 
گرفته  انجام  بر ساعت، طراحی جدیدی  کیلومتر  به 350  قطار 

است. 

حماسه سازان؛ رفع مشکلات جاده حبیب آباد به اصفهان یکی 
از دغدغه های نماینده مردم شریف شهرستان های شاهین 
شهر و میمه و برخوار در دوره های نهم و دهم مجلس شورای 
اسلامی بود که از ابتدا و پس از تهیه دستور کار دفاتر خود در 

قسمت رفع مشکلات شهر حبیب آباد قرار گرفت.
راه و شهرسازی دولت های دهم و  با وزرای  چندین جلسه 
یازدهم، معاونین و مشاورین وزیر، مدیران کل استان اصفهان 
باعث شد تا قسمتی از کار به سرانجام برسد واین بارتذکر کتبی 
26 مرداد 94 و بیان این مشکل در نطق میان دستور از اقدامات 

آقای حاجی در بهبود جاده حبیب آباد به اصفهان بود.
پس از اقدامات مذکور این بار ارجاع نامه اهالی این شهر به وزیر 
راه شهرسازی بود که آقای حاجی از دکتر آخوندی خواست تا 
در روشنایی، مرمت، تعمیر و بهسازی این جاده دستور لازم 

صادر کردد.
مهندس  به  خطاب  نامه  این  هامش  در  نیز  آخوندی  آقای 
کشاورزیان رئیس سازمان راهداری و حمل نقل جاده ای دستور 

روکش آسفالت این جاده را صادر کرد.
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ارتقــاء کیـفی جــاده 
جعفرآباد در شهرستان 
شاهیـن شهـر و میـمه

با پیگیری آقای حاجی انجام می شود :
مشکل آب استان اصفهان با رویه قبلی قابل حل نیست

دولت تزریقی به بخش مسکن انجام نداده است

تامین مالی قطار سریع السیر اصفهان-تهران قطعی شد

صـدور دستـور اجـرای 
عملیـات روکش آسفالت 
جاده حبیب آباد- اصفهان

لزوم توقف واردات ریل با تولید انبوه در کارخانه ذوب آهن

آقای حاجی :

رئیس انجمن صنفی انبوه سازان مسکن اصفهان :

معاون عمرانی استاندار اصفهان:

با پیگیری آقای حاجی انجام شد:

موسوس لارگانی تأکید کرد :



علی اکبر ولایتی رئیس هیئت مؤسس و هیئت امنای دانشگاه آزاد اسلامی در مراسم 
معارفه علی محمد نوریان سرپرست موقت این دانشگاه، ضمن قدردانی از حسن و توجه 
رهبر انقلاب به مسائل دانشگاه آزاد، با اشاره به جایگاه و اهمیت دانشگاه آزاد، یادآور 
شد: مقام معظم رهبری توقع دارند دانشگاه آزاد همان طور که توسعه کمی پیدا کرده، 
توسعه کیفی هم داشته باشد. دانشگاه آزاد، دانشگاه بی نظیری است که هزینه های آن 

را مردم می دهند.
رئیس هیئت امنای دانشگاه آزاد ادامه داد: اقشار محروم و کارگران شریفی که به  سختی 
پول در می آورند با زحمت شهریه های فرزندان خود در این دانشگاه را فراهم می کنند، 
در هیچ مؤسسه ای به این شکل مشارکت عمومی نداریم، لذا باید فضای این دانشگاه 
می شود صرف  هزینه  دانشگاه  این  در  که  پولی  که  شود  به گونه ای  توسعه  مسیر  در 
هزینه هایی برای کیفیت خود دانشگاه آزاد شود. باید مراقبت کرد و حداکثر وسواس را 

برای هزینه کردن این پول به خرج داد. 
ولایتی افزود: علمی که دانشگاه آزاد آن را تولید و هدایت می کند به تمام نقاط کشور، 
اقصی نقاط، مکانهای کوهستانی، حاشیه کویر و هر کجا که واحدی تأسیس شده است 
لذا فعالیت آن در همه دانشگاه مؤثر است. وی با بیان اینکه کمتر کشوری در دنیا وجود 
دارد که به نسبت تعداد جمعیت این میزان دانشجو را داشته باشد، افزود: جایگاه مهم و 
بااهمیت دانشگاه آزاد این را تأکید می کند که همواره باید از عملکرد آن ارزیابی داشته 
باشیم؛ آیا همه رشته هایی که در دانشگاه آزاد داریم لازم است؟ یا اینکه لازم است در 
نوع رشته ها تجدید نظر کنیم و بدانیم نیاز کشور چیست؟ رئیس هیئت امنای دانشگاه 
آزاد ادامه داد: اگر نیاز کشور پیشرفت حوزه علمی و فعالیت در علوم پایه است، ما نیز 

باید در آن بیشتر فعال شویم.
ولایتی ضمن درخواست از سرپرست جدید دانشگاه آزاد برای ارزیابی رشته های موجود 
جایگزین  می توانیم  را  رشته هایی  چه  ببینیم  باید  کرد:  خاطرنشان  دانشگاه،  این  در 
رشته هایی کنیم که چندان نیاز ندارند تا هم کمبود دانشجو جبران شود و هم اینکه 

ببینیم نیاز کشور چیست.
وی با اشاره به وضعیت علمی کشور نیز گفت: در کشور دانشجویان و افرادی که در 
حوزه بالای علمی تحصیل کرده اند، به تعداد فراوانی وجود دارد اما سطح متوسطی که 
از فضای علمی برخوردار باشند در کشور کم است، لذا دانشگاه آزاد می تواند نیازهای 
آزاد  دانشگاه  رئیس هیئت مؤسس  تأمین کند.  زمینه  این  در  را  دستگاه های مختلف 

گفت: در کشور کارخانه ها و کارگاه های صنعتی مختلفی وجود دارند که می توان برای 
حتی  برگزاری  با  و  کرد  ریزی  برنامه  آنها  تکنسین های  و  کارکنان  فناوری  و  علم 

دوره های مختلفی مهارت را به این اقشار منتقل کرد.
به  کمک  گیرد،  قرار  توجه  مورد  آزاد  دانشگاه  در  باید  که  را  دیگری  مسئله  ولایتی 
آزاد،  دانشگاه  دانشجویان  بین  می توان  به نظر  افزود:  و  دانست  کشور  در  نخبه یابی 
اجازه  مالی اش  وضع  و  است  نخبه  دانشجویی  اگر  دید  یعنی  داد  صورت  نخبه یابی 
نمی دهد شهریه های این دانشگاه را پرداخت کند یا در شهریه آن تخفیف قائل شد و یا 

اگر از اقشار محروم است کمک کرد با هزینه کمتری به تحصیل ادامه دهد.

رئیس هیئت امنای دانشگاه آزاد با توجه به فعالیت برخی از کشورهای حتی معاند در 
حتی  که  سفارتخانه هایی  از  باید  چرا  گفت:  ایرانی،  دانشجویان  کردن  بورسیه  زمینه 
برخی از  آنها رابطه خوبی با ما ندارند با نخبگان و دانشجویان برتر ما مکاتبه و آنها را 
بورسیه کنند و به این طریق زمینه فرار مغزها را از کشور فراهم کنند؟ ما می توانیم در 
این دانشگاه استادسازی کنیم و با بورسیه کردن دانشجویان هم کادر علمی دانشگاه را 

بسازیم و هم اینکه از فرار مغزها و نخبگان خود جلوگیری کنیم.
با  می توان  است  بی اهمیت  آزاد  دانشگاه  در  توسعه ها  برخی  به نظر  افزود:  ولایتی 
است  برخوردار  بیشتر  اولویت  از  که  مسائلی  در  هزینه ها  بردن  کار  به  و  صرفه جویی 

ضمن تجهیز آزمایشگاه ها به پیشبرد اهداف دانشگاه آزاد کمک کرد. اساساً علم بدون 
کار آزمایشگاهی ابتر است و بیشتر تقلیدی است.

رئیس هیئت مؤسس دانشگاه آزاد با اشاره به اهمیت مسئله فرهنگ در دانشگاه آزاد 
تأکید کرد: بعضاً گلایه هایی از برخی نابسامانی های فرهنگی در دانشگاه آزاد مطرح 
پسوند  دانشگاه  این  اسلامیست  آزادی  دانشگاه  اینجا  شود  اصلاح  باید  که  می شود 
اسلامی دارد این اسم باید بامسما باشد اگر در جهت ترویج این آثار برجسته نیستیم 
حداقل خلاف آن هم نباشیم. در دانشگاه آزاد اسلامی باید فضای اسلامی نیز رعایت 
شود. وی راجع به مسائل سیاسی و انتخاباتی در دانشگاه آزاد نیز یادآور شد: دانشگاه 
مسئولان  و  اساتید  مدیران،  دانشجویان،  نیست.  انتخاباتی  مجموعه  هیچ  پایگاه  آزاد 
این دانشگاه نیز مانند همه مردم دغدغه سرنوشت کشور را دارند و حتماً در سرنوشت 
سیاسی کشور شرکت داشته و حضور پیدا می کنند اما این دانشگاه به هیچ وجه پایگاه 
آزاد متذکر شد: مصلحت نیست  امنای دانشگاه  هیچ کاندیدایی نیست. رئیس هیئت 
فضای علم و فناوری دانشگاه آزاد درگیر این مسائل شده و فضای دانشگاه به دعواهای 
حیدری، نعمتی که سرنوشت دانشگاه را دچار مشکلات عدیده می کند تبدیل کند، این 
روند برای فعالیت دانشگاه مخل است فرقی ندارد هر کسی باشد دانشگاه آزاد ستاد 
از مراکز  یا آن کاندیدا نیست. ولایتی درباره بلاتکلیفی برخی  این کاندیدا  انتخاباتی 
خارجی دانشگاه آزاد، گفت: دانشگاه آزاد به نظر 12 مرکز خارجی دارد که ما نمی دانیم 
نکنیم و  از کشور خارج  ارز  ما  این است که  برای  دفاتر  این  در  چه می کنند، حضور 
دانشجویان خارجی جذب کنیم پس چرا در کشورهایی که اشتراکات خوبی با ایران 
دارند این دفاتر را نمی بینیم. وی گفت: ما به کشور عراق که در همسایگی ما هستند 
در این زمینه چه کمکی کرده ایم؟ بنده می توانم کمک کنم دانشگاه آزاد شعبه داشته 
باشد تا به مردم محروم عراق کمک کنیم تا فضای علمی آنها در این شرایط تغییر کند.

با  زیادی  اشتراکات  آذربایجان  کشور  مردم  گفت:  آزاد  دانشگاه  امنای  هیئت  رئیس 
در  باید  لذا  نبودیم،  آنها  با  چندانی  علمی  مراوده های  شاهد  تاکنون  ما  اما  دارند  ما 
ما  گذاشت.  تأثیر  آنها  علم  و  فرهنگ  پیشبرد  در  بتوان  که  کرد  هزینه  کشورهایی 
نمی دانیم مرکز آکسفورد، مسکو و یا دبی چه کاری انجام می دهند، اگر قرار است در 

عرصه بین المللی فعال شویم باید به این مسائل نیز توجه کرد.
ولایتی از سرپرست دانشگاه آزاد خواست ارزیابی  از وضعیت فعلی مراکز خارجی این 

دانشگاه که حدود 12 دفتر مصوب است داشته باشد.

نماینده مجلس شورای اسلامی پیرامون امضای سند 2030 توسط دولت یازدهم گفت: 
دولت یازدهم به صورت پنهانی و بدون انجام فرآیند قانونی امضای اسناد بین المللی سند 

2030 را امضا کرده و مطابق قانون امضای این سند صحیح نیست.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از اصفهان، حسینعلی حاجی عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اسلامی امضای سند 2030 توسط دولت یازدهم را همراه با  تاثیرات منفی 
بر نظام آموزشی کشور و  همچنین آینده جمهوری اسلامی ایران را می داند. امضای سند 
2030 که همراه با مخالفت مقام معظم رهبری نیز همراه بوده و ایشان اجرای این سند را 

بدون اطلاع به مراجع قانونی کشور مجاز نداستند.
سند 2030 با 17 هدف اصلی و 169 هدف ویژه در سازمان ملل مورد تصویب قرار گرفت 
و کشورهای عضو سازمان ملل نیز باید این سند را اجرا کنند. این سند دارای برنامه ها و 
خصوصیاتی بوده که با فرهنگ ایرانی اسلامی کشور ما همخوانی ندارد و می تواند سبب 
نفوذ دشمنان به ایران را فراهم کند. در صورت اجرای این سند مشکلات جبران ناپذیری 

را در آینده در جامعه کشورمان مشاهده می کنیم.
اجرای سند 2030 برای توسعه پایدار سازمان ملل متحد بوده و در حوزه های مختلف 
سال 2030  در  اهداف  این  دارند  نظر  در  و  دارد  تأثیر  آموزشی  و  اقتصادی  اجتماعی، 

میلادی به نتیجه برسد.
متن گفت و گوی نماینده مردم شهرستانهای شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس 

شورای اسلامی با خبرگزری تسنیم را در ادامه می خوانید.
درباره سند 2030 که توسط دولت به امضا رسیده است بیشتر توضیح دهید.

سند 2030 سندی زیربنایی بوده که به نوعی تسلیم ملت ایران توسط خود ملت است. 
زمانی که دشمنان جمهوری اسلامی ایران نتوانستند از راه های نظامی به داخل کشور ما 
نفوذ پیدا کنند همچنین با فعالیت های فرهنگی مخرب مانند ماهواره و اینترنت نیز توانایی 
آسیب رسانی به فرهنگ جمهوری اسلامی ایران و ملت ما را پیدا نکردند، با اجرای این 

سند می توانند به تمام اهداف قبلی خود نیز دست پیدا کنند.
متأسفانه دشمنان ما سندی را به دست دولتمردان جمهوری اسلامی داده اند و دولت 
یازدهم نیز بدون  انجام فرآیند قانونی این سند را پذیرفته است که در صورت اجرای این 

سند ما هیچ احتیاجی به دشمنانی که با فرهنگ و سیستم های نظامی ما مخالفت داشته 
باشند نداریم.

پذیرش سند 2030 برای جمهوری اسلامی چه تأثیراتی را می تواند به دنبال داشته باشد؟
به دلیل شیوه آموزشی برنامه ریزی شده در سند 2030 و انتقال اهداف غربی به نسل های 
آینده توسط آموزش و پرورش ما، نسل های آینده با تعاریف دهکده جهانی از فرهنگ 

غرب چهارچوب سلطه استکبار را می پذیرند.
سند 2030 محتوای آموزشی بر مبنای بی دینی، اومانیسم و سکولاریسم را در جامعه 
آموزشی ما تزریق می کند. فرزندان ما در آینده از دبستان تا دانشگاه بر اساس شیوه های 
آموزشی که دشمنان برای ما انتخاب کرده اند تحصیل می کنند. افرادی نیز که به سیاست 
نگاه سکولاریسم دارند در صورتی که عشق به وطن در آن ها باشد باید بدانند که این سند 
خلاف ملی گرایی در کشور ما است. نسلی که از این شیوه آموزش فارغ التحصیل می شود 
نگاهی تابع به استکبار جهانی پیدا می کند و نظام کدخدا محوری را در دهکده جهانی را 

بهترین نظام جهانی می پندارد. این سند در نظر دارد ملیت ها و مرزها را نیز از بین ببرد.
سند 2030 با اصول قانون اساسی ما نیز مغایرت دارد؟

نکته مهم که در سند 2030 وجود دارد پذیرش کامل آن است به این معنا که کشورهای 
پذیرنده این سند نمی توانند برخی از محورها را قبول و برخی دیگر را رد کنند. باید در 
صورت پذیرفتن این سند همه مواد و محورهای آن را نیز قبول کند و در صورت مغایرت 

با قانون اساسی ما، که از قرآن و اسلام سرچشمه می گیرد، باید اجرایی شود.
با بررسی های صورت گرفته بر محورهای سند 2030 این سند در اصل های 2، 3، 4 ،10 
،12 ،21 ،56، بند های 1 و 2 اصل 110، 121، 152 و 153 مغایرت دارد. مغایرت سند 
2030 را می توان به خوبی با سند چشم انداز کشور، سیاست های کلی نظام جمهوری 
اسلامی ایران و سیاست های کلی نظام تحول در نظام آموزش پرورش کشور نیز مشاهده 
کرد. در محورهایی که سند 2030 با نظام جمهوری اسلامی ایران مغایرت دارد باید برای 
قبول این سند اصول کشور ما تغییر کند زیرا  تضاد در این میان نباید وجود داشته باشد.

دولت یازدهم چه زمانی این سند را امضا کرده است و آیا می تواند بدون اجازه مجلس 
چنین اسنادی را امضا کند؟

دولت بر اساس قانون اساسی جمهوری اسلامی در اصل 77 و 157 نمی تواند بدون تائید 
مجلس شورای اسلامی این سند را امضا کند. در هر گونه قرارداد بین المللی، مقاوله نامه، 
عهدنامه و سند بین المللی که تعهدی برای کشورمان ایجاد کند باید لایحه پیشنهادی 
دولت به مجلس شورای اسلامی برود و پس طی فرآیند قانونی به شورای نگهبان برود 
و از جهت عدم مخالفت با قانون  اساسی و شرع مقدس بررسی شود. در صورت گذراندن 

این مراحل دولت می تواند سند 2030 را امضا کند.
رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت در موضوع امضای سند 2030 خلاف مرتکب شده  و 
این قرارداد را مخفیانه در 25 شهریور 95 در هیئت دولت مصوب کرده اند. در همین راستا 
درخواستی را به هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی داده و این درخواست طبق ارجاع 
هیئت رئیسه در کمیسیون مربوط مورد بررسی قرار می گیرد. هر کسی که در این زمینه 
خلاف فرآیند و مغایر قانون اساسی این تعهد را انجام داده باید پس از بررسی های صورت 

گرفته به قوه  قضائیه برای محاکمه ارجاع شود.

۷    ماهنامه سیاسی، فرهنگی و اقتصادی، سال چهارم، اردیبهشت 1396،  شماره 31فرهنگی
حاجی در مصاحبه با تسنیم :

دولت یازدهم بدون انجام فرآیند قانونی امضای اسناد بین المللی، سند ۲۰۳۰ را امضا کرده است

 ضرورت انجام پرداخت 
موضوع ماده )2۷( قانون 
جـامـع خدمـات رسـانی 
ایثـــارگـران به تـأمیـن 

اجتماعی توسط دولت 
  رئیس امور مجلس سازمان برنامه و بودجه کشور با ارسال

  نامه ای، پاسخ تذکر کتبی نماینده مردم شریف شهرستان های 
دهم  و  نهم  های  دوره  در  برخوار  و  میمه  و  شهر  شاهین 
پرداخت  »ضرورت  خصوص  در  اسلامی  شورای  مجلس 
ایثارگران  سهم  بازنشستگی  و  بیمه  کسور  التفاوت  به  ما 
رسانی  خدمات  جامع  قانون   )27( ماده  موضوع  کارفرما  و 
ایثارگران به سازمان تأمین اجتماعی توسط دولت« را ارائه 

داد.
آقای حاجی دراین تذکر خطاب به حجت الاسلام روحانی 
ضمن یاد آوری تکلیف دولت برای واریز ما به التفاوت یاد 
شده به صندوق های مربوطه آورده بود: به دلیل عدم ایفای 
تعهدات توسط دولت صندوق بیمه تأمین اجتماعی از انجام 

تعهدات خود امتناع می کند.
محمد اسماعیل حسینی فشمی رئیس امور مجلس سازمان 
برنامه و بودجه کشور در نامه خود به آقای حاجی به ماده 
)75( قانون مذکور اشاره نموده و آورده است: نوع، میزان و 
تعیین اولویت ارائه خدمات هر فصل این قانون مطابق آئین 
نامه مصوب هیأت وزیران خواهد بود و آئین نامه مذکور به 

تصویب نرسیده است.

ادعـای دولت در مورد 
پرداخت کامل مطالبات 

ایثارگران 
و  چالشی  موضوعات  مهمترین  از  یکی  ایثارگران  معوقات 
بحث برانگیز در حوزه مدیریت بنیاد شهید و امور ایثارگران 
است که مدتی محل مناقشه ایثارگران با دستگاه های دولتی 
شده بود. بخشی از این معوقات که از سال 76 باقی مانده 
بنیاد  رئیس  شهیدی،  الاسلام  حجت  و  شد  پرداخت  بود، 
شهید نیز بارها با ارائه آمار میلیاردی از پرداخت این معوقات 
برای  مطالبات  واریز  نوبت  چند  مختلف طی  سال های  در 
خانواده شهدا و ایثارگران سخن گفته است. با وجود اینکه 
بنیاد شهید و مسئولین رده های مختلف این  تیم رسانه ای 
بنیاد با تکیه بر آمار و ارقام مشخصی در رابطه با پرداخت 
قوت  نقاط  از  را  آن  و  می گویند  سخن  ایثارگران  معوقات 
بنیاد شهید در دولت یازدهم می دانند، بسیاری از ایثارگران 
بر  مبنی  بسیاری  انتقادات  جانبازان،  میان  در  خصوص  به 
عدم واریز این معوقات یا موکول کردن واریز آن ها توسط 
مسئولین مربوطه به آینده گلایه کرده اند. همچنین همیشه 
بحث بر سر محل تامین منابع مالی معوقات واریز شده در 
این  اما  است.  داشته  وجود  ایثارگران  مختلف  اقشار  میان 
دولت  پایانی  روزهای  در  یازدهم  دولت  جمهور  رئیس  بار 
از  دوازدهم،  جمهوری  ریاست  انتخابات  آستانه  در  و  خود 
نام  خود  دولت  موفق  های  پروژه  مسأله  در  موضوع  این 
برده و پرداخت این معوقات را به عنوان بخشی از صداقت 
دولت خود با مردم در عمل به وعده های انتخاباتی عنوان 
ریاست  انتخابات  مناظره  آخرین  و  در سومین  است.  کرده 
حضور  با   96 ماه  اردیبهشت   22 جمعه  که  جمهوری 
میان  در  روحانی  الاسلام  حجت  شد،  برگزار  کاندیدا   6
سخنان خود گفت: »مردم من قول دادم که به خانواده های 
باقی مانده  مطالبات  کنم.  بیشتری  توجه  ایثارگران  و  شهدا 
خانواده های ایثارگران از سال 76 تا 96 پرداخت شد. عهد 
با شما راستگویی و صداقت است.« حسین اسرافیلی،  من 
با  گفتگو  در  ایثارگران  انجمن های  عالی  شورای  رئیس 
بعد  می گوید:  زمینه  این  در  نیوز  امتداد  فرهنگی  خبرنگار 
با  رابطه  در  مناظره سوم  در  رئیس جمهور  از صحبتی که 
حامی  رسانه های  کرد،  عنوان  ایثاگران  مطالبات  پرداخت 
دولت نیز با ارائه گزارش عملکرد دولت به تأیید این موضوع 
ما  با  تماس  ایثارگران ضمن  از  زیادی  تعداد  اما  پرداختند. 
گلایه های مختلف خود را از دولت و رئیس جمهور مطرح 
کردند و عنوان کردند در حالیکه ما هنوز معوقاتمان را به 
طور کامل دریافت نکرده ایم، رئیس جمهور خبر از پرداخت 
کامل این معوقات می دهد. ایثارگران می خواستند انتقادات 
و گلایه های آنان در این زمینه مطرح شود. به همین دلیل 
بنا بر اعلام بیانیه ای در توضیح این سخنان رئیس جمهور 
گرفته شد. وی افزود: متاسفانه بخشی از مطالبات خانواده 
همچنین  است.  نشده  واریز  همچنان  ایثارگران  و  شهدا 
جانبازان حالت اشتغال که موضوع پاداش پایان خدمتشان 
به علل مختلفی همچون ننوشتن آئین نامه بلاتکلیف مانده 
است، هنوز مطالباتی دریافت نکرده اند. ضمنا نکات متعدد 
اینکه  از جمله  اهمیت است  این موضوع حائز  مختلفی در 
محاسبات معوقات در یک سال انجام شده و پرداخت آنان 
به مرر در سال های بعد انجام شده بدون اینکه محاسبه به 
رئیس  تأکید  همراه  به  نکات  این  همه  و  شود.  روزرسانی 
دولت یازدهم، شائبه صرفا تبلیغاتی شدن پرداخت معوقات 

ایثارگران را مطرح می کند.

ایثارگران

دانشگاه آزاد پایگاه انتخاباتی هیچ مجموعه انتخاباتی و هیچ کاندیدایی نیست
ولایتی در مراسم معارفه سرپرست موقت دانشگاه آزاد: 

ما  چون  ندارد؟  وجود  جبهه ای  نگاه  چرا  گفتیم 
اسلام  به  اصلًا  نداریم.  اجتماعی  کلان  اهداف 
اجتماعی معتقد نیستیم. نمی خواهیم برای جامعه 
پیش  به  را  نظام  بکنیم.  طرح  جدید  ساختار  یک 
ببریم. به همین جهت در همین موقعیت کوچک 
همین  می گویند:  و  می شویم  ساکن  خودمان 
کارهای تکراری را انجام دهید! دیگر لازم نیست 
هر لحظه یک سلاح جدید برای ما بیاید. یک فیلم 
جدید، یک رمان جدید یک جمله جدید در مقابله 
فرهنگی.  تهاجم  می کنیم  ادعا  فقط  تهاجم،  با 
است  لازم  هم  این طرف  پس  است  تهاجم  اگر 
آمادگیهای ما بالا رود، درصورتی که آمادگی همین 
امروزمان با آمادگی ده سال پیش چقدر فرق کرده 
است؟ هیچی! پایگاه ما ده سال پیش با یک شور 
تفکر  تفکر،  چون  کمتر.  شور  با  امسال  بیشتری 
محافظه کاری است و اکتفا به آنچه داریم. تعبیری 
که »آقا« داشتند که محافظه کاری قتلگاه انقلاب 

است و ما انقلاب را به مسلخ بردیم.
صورتی  در  این  و  بشود  حمایت  باید  تولید  پس 
ما  اسلام  و  باشد  نگاه جبهه ای  ما  نگاه  است که 
نه اسلام فردی.  باشد  انقلابی  و  اجتماعی  اسلام 
اگر این نگاه را داشته باشیم آن موقع می بینید که 

چگونه می شود کار کرد. ما باید مصرف فرهنگی 
موقعی  آن  می دیدید  شما  ببریم.  بالا  را  حزب الله 
نشاط  می آمد  طرف  می شد،  چاپ  روزنامه ها  که 
می خرید، صبح امروز می خرید، خرداد می خرید و... 

شش تا روزنامه با هم می خرید!
جبهه ای  نگاه  نگاه  ولی  بود  کم  هم  تعدادشان 
نداریم،  را  امکانش  نداریم.  را  پولش  نگویید  بود، 
این حرفها کشک است. از یکی از مخارجت بزن. 
از مخارج مفتی  ات بزن. می خواستی برای بچه ات 
پفک بخری؟ نخر! برایش کتاب بخر! اصلًا از نان 

شبت بزن!
نه ! همه ما فقط و فقط یک راه در دفاع از انقلاب 
انقلاب.  برای  بدهیم  داریم؛ ما فقط حاضریم سر 
کمتر از آن دیگر نه! خرج کنیم برای انقلاب؟ نه! 
جبهه فرهنگی را تقویت کنیم؟ نه! اصلًا چرا باید 
کاری بکنی که وضع به آنجا برسد که لازم باشد 
بروی خون بدهی؟! همین الآن هر حزب اللهی ما 
پانصد تومان خرج مسائل فرهنگی اش بکند. اگر 
دوتا ناهار نخورد بعد می دانید چه اتفاقی می افتد؟ 
یک میلیون که هستیم یا نه؟ دویست سیصد هزار 
آنها را حساب کنیم  شهید داریم اگر خانواده های 
یک میلیون نفر می شویم. اگر هر ماه نفری هزار 

تومان خرج بکند، می شود یک میلیارد تومان! اصلًا 
شما سازمان تبلیغات را تعطیل کن، صدا و سیما 
اگر ماهی یک میلیارد  اینها هیچ.  را تعطیل کن، 
تومان به جبهه فرهنگی حزب الله تزریق بشود که 
بیست سال  از  بعد  نویسنده حزب اللهی  نبینیم  ما 
زن  پیش  و  باشد  نهش  گرو  هشتش  نویسندگی 
چه  می دانید  وقت  آن  بشود  شرمنده  بچه اش  و 
که  دیدم  را  موارد  این  من  شد؟  خواهد  تحولی 

عرض می کنم.
بهترین اثر هنری را تولید کن . این هم جوابی که 

بچه حزب اللهیها به تو می دهند.
اینها  از  بهتر  را  مقابل  جناح  حضرات  الآن  ما 
می شناسیم! در جبهه هنری یا حتی فکری الآن 
به بنده بگویند حضرات را نام ببر: دهها نفر را اسم 
می برم خیلی خوب حالا چند نفر از حزب اللهیها را 

هم اسم ببر!
را  حزب  اللهی  مجلات  همین  دوره  یک  یعنی 
با  بزنید ـ بعضی که کار سیاسی می کنند ـ  ورق 
متفکر  و  روزنامه نگار  و  نویسنده  و  هنرمند  کلی 
ضدانقلاب و ضد ولایت آشنا می شوید، این طرف 
را هم تحویل بگیرید، این طرف هم کم نیستند. اما 
مثلًا می بینی حداکثر یک حاتمی کیا را می شناسند! 

اگر  که  می بیند  طرف  وقتی  خب 
اسلام  یا  انقلاب  به  فحش  یک 
بدهد می شود چهره جهانی و تمام 
اگر  اما  می برند،  را  اسمش  کشور 
حزب الله  جبهه  توی  سال  بیست 
بماند کسی اسمش را نمی برد، زن 
و بچه اش هم باید گرسنه بمانند...

پس یکی از کارهایی که باید بکنیم 
و  کنیم  درست  باید  را  توزیع  حلقه  که  است  این 
خلاصه  به طور  را  حزب الله  فرهنگی  تولیدات  آن 
در سه زمینه خبر، نظر، هنر اولًا شناسایی کنیم، 
همین  در  کنیم  جور  مصرف کننده  برایش  ثانیاً 
پایگاه، شما نگاه کنید : کتابهای تاریخ، موسیقی 
جهان، فرهنگ علوم آزمایشگاه، انقلاب اثر خانم 
بچه  از  رمان  تا  چند  ولی  هست!  و...  آرنت  هانا 
هست؟  نور  صحیفه  چندتا  هست؟  حزب الهیها 
»آقا«  از  عکس  هست؟  ولایت  حدیث  تا  چند 
اما یک  بهترین کیفیت!  در  ریز و درشت  هست؛ 
پیام آقا را شما بخواهید پیدا کنید همین الان شما 
را که  تبعیض  و  فساد  و  فقر  درباره  آقا  سخنرانی 
شش ماه از آن گذشته بخواهید پیدا کنید باید عزا 
بگیرید: »پیام چیه، عکس را بچسب!« خب اینها 

یک سری بدیهیات است فقط یکی باید بلند شود 
می خواهیم  ما  یعنی  است!«  لخت  »شاه  بگوید: 
همین ظواهر را حفظ کنیم. یک اسلام مناسکی 
و ظاهری. اما اینکه واقعیت اینها چه بوده که ما 
کاری با  آن نداریم! بهترین مثال همین است که در 
پایگاه، فرهنگ علوم آزمایشگاهی هست اما چهارتا 

کتاب از شهید آوینی چی؟ هست؟
بودجه  همین  کنیم،  کار  مستقلًا  اینکه  حداقل 
کنیم،  خرج  خودمان  می دهند  ما  به  که  کمی 
کتاب بخریم، بچه ها را ببریم سینما. من معتقدم 
نروند به طرف سینما،  اگر بچه حزب اللهیهای ما 
امام  اگر  بچه حزب اللهیها.  به طرف  می آید  سینما 
جماعت بلند نشود بگوید بروید سینما فلان فیلم 
خوب را ببینید! سینما می آید سراغ امام جماعت،       ...                                                                                                                                          

                                         ادامه دارد ...

درآمدی بر آسیب شناسی نیروهای فرهنگی انقلاب )9(:

الزامات جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی



دونالد ترامپ رئیس جمهوری که این روزها بسیاری از سیاستمداران 
آمریکایی در عملکرد وی بر اساس عقلانیت شبهه وارد کرده و 
همواره او را به رفتارهای بدون خرد متهم می کنند، مجال مناسبی 
را برای سران سعودی فراهم کرده تا این رژیم با تکیه بر عقاید و 
افکار پوسیده وهابی شرایط را برای ایجاد آشفتگی و تنش در منطقه 
فراهم سازد. از آنجا که ترامپ نیز فردی تاجر پیشه و دلال است، 
سعودی با تکان دادن دلارهای نفتی پیش چشمان رئیس جمهور 
آمریکا خود را برای خلق جنایات بیشتر در یمن و دیگر کشورهای 

منطقه تحت حمایت آمریکا قرار داده است.
دونالد ترامپ هم به دعوت سعودی ها پاسخ داد و در معامله ای دو 
سر برد راهی عربستان شد. چرا که از طرفی به آن ها به چشم بازار 
مناسبی نگاه می کند که می تواند با آن به وعده  انتخاباتی خود مبنی 
بر نجات کارخانه های اسلحه سازی از ورشکستگی تحقق بخشد و 
از سوی دیگر شاید بتواند بار دیگر با هدایت زراد خانه های سعودی 
و به قیمت ریختن هزاران کودک و غیرنظامیان بر پیکر نیمه جان 

نظام سلطه در جهان امروز جان دوباره ای ببخشد.
دونالد ترامپ در جریان سفرش به فلسطین اشغالی در فرودگاه بن 
گوریون گفته است: »شاهد این هستم که همسایگان عرب اسرائیل 
بیش از بیش به این پی می برند که خطر مشترک )هم برای اعراب 

و هم اسرائیل( ایران است.«
کشور   40 رهبران  میان  در  و  ریاض  نشست  در  همچنین  وی 
مسلمان! به شدت از به ایران اسلامی که لنگرگاه ثبات منطقه است 
حمله کرده بود و از حاضران در جلسه خواسته بود که برای انزوای 
ایران همپیمان شوند. رئیس جمهور ایالات متحده دلیل این سخنان 
را اینگونه بیان کرد که »ایران خواستار نابودی اسرائیل است و 
خاورمیانه را بی ثبات کرده است که در سوریه شاهد آن هستیم.« 
وی بدون در نظر گرفتن حضور پرشور مردم ایران در انتخابات روز 
گذشته بیان می کند که »بزرگترین قربانیان رژیم ایران، خود مردم 

ایران هستند.«
در حالی ترامپ از مردم به عنوان قربانیان جمهوری اسلامی یاد 

می کند که انتخابات ریاست جمهوری ایران در دموکراسی کامل 
برگزار شد و ملت با حضور در صفوف طولانی بار دیگر عهد و پیمان 
خود را با نظام اسلامی و رهبری معظم انقلاب تجدید کردند. و 
نشان دادند که نظام جمهوری اسلامی با پشتوانه آحاد ملت از هیچ 
تهدیدی نمی هراسد. چرا که در مدل مردم  سالاری دینی، مردم در 

عرصه سیاسی با شرکت در انتخابات حرف اول و آخر را می زنند.
این در حالی است که در غرب عمدتا همه مردم نظام سیاسی مستقر 
را متعلق به خودشان نمیدانند و می گویند ما مشارکتی در این حوزه 

نداشته ایم در واقع اگر از غرب دو فاکتور ثروت و رسانه را بگیرند 
نیز به شدت  اروپا دیده می شود  همین میزان مشارکتی که در 
کاهش پیدا خواهد کرد. مردم در ایران در حالی پر قدرت درباره 
کسانی که قرار است بر آنها حکومت کنند تصمیم می گیرند که چند 
کیلومتر آن طرف تر رژیمی در عربستان بر سرکار است که مردمش 
هیچوقت رنگ انتخابات را ندیده اند و کلمه مشارکت برایشان کاملا 
مفهومی بی معناست و هر صدای مخالفی را در نطفه خفه می کنند.

چیزی که در دیدگاه کلی مسلم است اینکه تلاش های اینچنینی 
حکایت از درماندگی و شکست های مکرر آمریکا و سران سعودی 
دارد که آنها را وا داشته تا با ائتلاف با یکدیگر موج جدیدی را 
در پروژه ایران هراسی کلید زنند. با مروری بر عملکرد آمریکا و 

باقی  تردیدی  جای  تکفیری ها،  از  حمایت  پرونده  در  متحدانش 
نمی ماند که آمریکا و تروریست ها دقیقاً در یک جبهه قرار دارند و 
این همان نکته ای است که مدتی پیش یکی از فرماندهان گروهک 
تروریستی جبهه النصره نیز به آن اذعان کرد و از این واقعیت پرده 
برداشت که آمریکا در کنار تروریست هاست و با حمایت مستقیم و 

غیرمستقیم خود مانع سقوط و نابودی آن ها شده و می شود.
پیش از این نیز ناتوی اروپایی برای مقابله با اتحاد جماهیر شوری 
ایجاد شده بود که پس از فروپاشی شوروی این ناتو علیه روسیه وارد 
عمل شد. اکنون نیز آمریکایی ها برای اینکه هم هزینه های خود را 
کم کنند و هم از ظرفیت های سران کشورهای عربی منطقه بیشتر 
استفاده ببرند ائتلافی کذایی به نام ناتوی عربی را در سر پرورانده اند.

هزینه های سنگین مداخلات نظامی و ایجاد پایگاه های نظامی در 
اقصی نقاط دنیا از جمله منطقه خلیج فارس، که با سیاست ایران 
هراسی و ایران ستیزی از سوی آمریکا در منطقه و جهان دنبال می 
شود، آمریکایی ها را به این فکر انداخته که یک ناتوی کوچک در 

منطقه غرب آسیا و خلیج فارس ایجاد کنند.
از سوی دیگر اگر ایالات متحده کشورهای عربی را از دست بدهد، 
باید منطقه خلیج فارس را ترک و پایگاه های نظامی خود را تعطیل 
کند. چنین اتفاقی شکستی سنگین برای آمریکا خواهد بود که دور 
از دسترس نیست و به زودی شرایط و تحولات منطقه، این رخداد 

مهم را رقم خواهد زد.
ناگفته پیداست که سیاست های کینه توزانه علیه ایران به سال ها 
ایران  اخیر منتهی نمی شود و کشورهایی که جمهوری اسلامی 
اموال منطقه کوتاه کرده است، هیچگاه  از چپاول  را  آنها  دست 
دست از توطئه در منطقه علیه ملت شریف ایران بر نداشته اند و 
تاریخ فراموش نمی کند زمانی  را که حمله ارتش صدام علی رغم 
حمایت های گسترده مالی اعراب منطقه به ویژه بنی سعود و تحمیل 
جنگی هشت ساله با سرافکندگی آغازگران آن به پایان رسید. اینبار 
نیز پیشنهاد دولت تازه کار آمریکا برای تشکیل ناتو و انزوای ایران 

با همین سرنوشت روبروست.

با  ملت؛  خانه  خبرنگار  با  گو  و  درگفت  حاجی  حسینعلی   -
اشاره به بیانات اخیر مقام معظم رهبری درخصوص به نتیجه 
این رابطه برخی  نرسیدن مسئله دریافتی نجومی گفت: در 
نمایندگان تصمیم به ارائه طرح دو فوریتی مقابله با حقوق 
دلیل  به  که  رسید  نظرم  به  بنده  اما  دارند؛  نامتعارف  های 
اول طرح  مرحله  در  و  ابتدا  این قضیه  ابعاد  بودن  ناشناخته 
تحقیق و تفحص از دستگاههای ذی ربط را به اجرا بگذاریم.

مجلس  در  برخوار  و  میمه  و  شهر  شاهین  مردم  نماینده   -
از وزیر کشور در  شورای اسلامی خواستار طرح سوال خود 

خصوص قاچاق انسان از خارج شد.
به گزارش ایسنا، حسینعلی حاجی در تذکری در جلسه علنی 
دوره  نماینده  چراغ  روشن  درگذشت  تسلیت  مجلس ضمن 
از  سوالی  است  ماه  از 10  بیش  کرد:  اظهار  مجلس،  پنجم 
از  انسان  قاچاق  و  وزیر کشور در خصوص ورود غیرقانونی 
خارج مطرح کردم که فرصت های شغلی هموطنان را از بین 

می برد.
وی افزود: حداقل 2 میلیون نفر فرصت شغلی ایرانیان از طرف 
افرادی که از خارج به شکل غیر قانونی وارد می شوند و بدون 
پروانه کار مشغول فعالیت می شوند از بین می رود. حتی گاهی 
یک ساختمان و بلوک برای کار ساختمانی می گیرند و به یک 

ایرانی هم اجازه نمی دهند در آن مشغول شود.
این نماینده مجلس یادآور شد: امیدوارم هر چه زودتر فرصتی 
برای طرح این سوال فراهم شود و وزیر کار و کشور پاسخ 
دهند که چرا 2 میلیون فرصت شغلی را به دیگران اختصاص 
می دهیم در حالی که مردم ما بیکار هستند و حتی حاضرند 

در مشاغل سخت مشغول فعالیت شوند.

- حسینعلی حاجی، نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار 
در تذکری به رئیس جمهور عنوان کرد: ستادهای انتخاباتی 
جنابعالی برخلاف قوانین و مقررات از اماکن و امکانات دولتی 
جهت تبلیغات استفاده می کنند و همچنین در تذکر دیگری 
نابسامان  وضعیت  به  رسیدگی  خواستار  جمهور  رئیس  به 
سهامداران و مالباختگان شرکت ها و مؤسسات مالی و اعتباری 

کاسپین، ثامن الحج، پردیسان و آرمان شد.

- نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس در 
گفت و گو با خبرگزاری میزان، درباره بررسی سند 2030 در 
صحن علنی مجلس و بندهای مربوط به آن اظهار کرد: به 
آمریکایی که  پروژه قرن جدید  از  پازلی  این سند،  نظر من 
درسال 1997 میلادی توسط موسسه )امریکن اینترپرایس( 
تهیه شد، است که هدفش فراگیرکردن ارزش های آمریکایی 

درقرن 21 بود.
جنگ های  از  بعد  غربی ها  اینکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
جهانی دیدند از طریق نظامی نمی توانند کشور ها را به استثمار 
بکشانند، دنبال روش جدیدی گشتند که بر اساس آن افراد 
شان  سلطه  تحت  و  پیرامونی  خودشان  قول  به  کشورهای 
ارزش های  با  دانشگاه  تا  از کودکستان  آموزش  از طریق  را 

آمریکایی شان تربیت کنند.
 2030 سند  کرد:  تصریح  مجلس  در  شهر  شاهین  نماینده 
درتاریخ 95/6/25 بر اساس شماره 76403 / 52913 به طور 
تصویب  به  دولت  در هیئت  رسانه ها  دید  از  دور  و  مخفیانه 
رسیده است. طبق اصل 77 قانون اساسی بایستی هر گونه 
مجلس  تصویب  به  سند  این  جمله  از  المللی  بین  معاهده 

شورای اسلامی می رسید.
حاجی به اهداف این سند اشاره کرد و افزود: یکی از 4 هدف 
سایه  در  جهان  سازی  دگرگون  درباره  سند  این  در  موجود 

آموزش، صلح، عدالت، حقوق بشر و برابری جنسیتی است.
برای  گروهی  کار  کرده اند  قبول  متاسفانه  شد:  یادآور  وی 
برنامه های  ایران تشکیل شود و  این سند 2030 در  اجرای 
اجرایی و نظارتی اش را در سطح ملی و استانی با استفاده از 
ظرفیت های موجود همه دستگاه های اجرایی به انجام برساند 

و گزارشش را هم به یونسکو و مراجع بین المللی ارائه دهد.

- حسینعلی حاجی در نشست علنی چهارشنبه، 20 اردیبهشت 
مجلس شورای اسلامی در موافقت با کلیات طرح یک فوریتی 
مدیریت مصرف سوخت گفت: در حال حاضر در شهرستان 
های مرزی در شرق کشور برای جلوگیری از قاچاق سوخت 
طرح کدینگ اجرا می شود و وجود کارت سوخت می تواند از 

قاچاق و واردات بنزین به کشور جلوگیری کند.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اینکه حذف کارت سوخت باعث قاچاق 
بنزین می شود افزود: حذف کارت سوخت به افزایش باندهای 

قاچاق و قاچاق سازمان یافته در بنزین کمک می کند.
وی با بیان اینکه در سال 95 افزایش واردات بنزین حدود 6 
برابر سال 91 بود تصریح کرد: مصرف بنزین در سال 95 بیش 
از 5 درصد رشد داشته و هنوز هم خطر تحریم واردات بنزین 
از کشور کم نشده است بنابراین باید برای جلوگیری از این 

مشکلات کارت سوخت برقرار بماند.
درپایان و با موافقت نمایندگان؛کلیات طرح اصلاح ماده یک 
قانون توسعه حمل و نقل عمومی و مدیریت مصرف سوخت 

تصویب شد.

- آقای حاجی در تذکر به وزیر آموزش و پرورش در خصوص 
اینکه اخیراً دو تخلف توسط وی انجام شده است، افزود: اول 
اینکه در زمان تصدی وزارتخانه رئیس هیأت مدیره شرکتی 
بودند که خلاف قانون است و دوم اینکه با کارت بازرگانی 
شرکت فرعی برای واردات کالا استفاده کرده اند که به دلیل 
گذشت مهلت این کارت فرار مالیاتی محسوب شده و جرم 
تلقی می شود. نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در 
مجلس شورای اسلامی خاطر نشان کرد: آموزش و پرورش 
سند ننگین 2030 سازمان یونسکو که برخلاف منافع کشور 
است را قبول کرده است از این رو از وزیر آموزش و پرورش 

درخواست می کنیم خودش استعفا دهد.
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کنش و واکنش های مسئولان در مورد اجرا یا 
عدم اجرای قانون »دریافت گواهینامه بدون نیاز 
به پایان خدمت« همچنان ادامه دارد؛ 16 اسفند 
عضو  محجوب  علیرضا  که  بود  گذشته  سال 
کمیسیون اجتماعی در مجلس شورای اسلامی 
گفت: افرادی که وضعیت خدمت سربازی آن ها 
معافیت هم شامل حال  نیست و طرح  معلوم 
رانندگی  گواهینامه  نمی توانند  نمی شود  آن ها 
دریافت کنند؛ او در ادامه این گفت وگو توصیه ای 
نیز به افرادی که به سربازی نرفتند و به دنبال 
گواهینامه رانندگی هستند داشت؛ »وارد عمل 

شوید و به زندگی خود سامان دهید.«
اما عضو کمیسیون برنامه و بودجه نظری با 180 
درجه تفاوت با عضو کمیسیون اجتماعی دارد؛ 
حسینعلی حاجی در این خصوص در تاریخ 25 

فروردین سال 96 گفت: طبق قانون بیمه شخص ثالث که خرداد 
ماه سال گذشته مصوب شد، برای اخذ گواهینامه رانندگی نیازی به 
کارت پایان خدمت سربازی نیست. در قانون جدید به وضوح عنوان 
شده که برای دریافت گواهینامه نیازی به کارت پایان خدمت نیست، 
شاید به علت جدید بودن این قانون مغفول مانده است. اما این 
پایان ماجرا نبود؛ رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستادکل نیروهای 
مسلح، در گفت و گویی که در تاریخ 19 اردیبهشت روی خروجی 
یکی از خبرگزاری ها قرار گرفت؛ قانونی را که برخی از نمایندگان 
برای »دریافت گواهینامه بدون کارت پایان خدمت« به آن استناد 
می کنند را دارای ابهام دانست و اضافه کرد: »علاوه بر ابهام، این 

قانون با مواد 10 و 58 قانون خدمت وظیفه عمومی و ماده 611 آیین 
دادرسی کیفری در تعارض است.«

مردم  نماینده  واکنش  کمالی  موسی  سردار  نظر  اظهار  این   
او  شهرستانهای شاهین شهر و میمه و برخوار را در پی داشت؛ 
در واکنش به اظهار نظر این مقام ستاد کل نیروهای مسلح گفت: 
»با احترام به بیانات ایشان باید بگویم، ملاک در اینگونه مسائل 
قانون است.« او در ادامه افزود: وقتی دو قانون در تعارض با هم 
قرار می گیرند، این قانون جدید است که مبنا قرار می گیرد، درباره 
اخذ گواهینامه بدون دارا بودن کارت پایان خدمت هم به همین 
نحو است و براساس بند 11 ماده 24 آیین نامه داخلی مجلس در 
زمینه اخذ گواهینامه، نیازی به کارت پایان خدمت سربازی نیست. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
اذعان کرد: در پی ابهامات نیروی انتظامی، این 
نیرو نامه ای را به ستاد کل نیروهای مسلح نوشته 
بودند و این ستاد هم استعلامی از معاونت قوانین 
مجلس انجام داد و بعد از این استعلام این قانون 
در سایت بارگذاری شده تا افرادی که در این زمینه 
ابهام و سوالاتی دارند، بتوانند به این قانون مراجعه 
مجلس  قوانین  معاونت  کرد:  تاکید  وی  کنند. 
در این جوابیه عنوان کرده که براساس بند 11 
ماده 24 آیین نامه داخلی مجلس در زمینه اخذ 
گواهینامه، نیازی به کارت پایان خدمت سربازی 

نیست، اما قانون مذکور اجرایی نشده است.
هرچه  باید  جدید  قانون  این  کرد:  تصریح  وی 
شود،  اجرایی  نهاد ها  سایر  همکاری  با  سریعتر 
این مورد  نفر بخاطر  زیرا حدود 2 - 3 میلیون 
مشکلاتی دارند و بایستی بتوانند از این تسهیلاتی که نظام برای 

این جوانان قائل شده استفاده کنند.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی درباره 
علت تصویب این قانون در مجلس نیز گفت: علت تصویب این 
قانون این بوده که وقتی افرادی بدون گواهینامه رانندگی می کنند 
که عمدتا چنین افرادی جزو جوانان هستند، اگر تصادف کنند و دیه 
بر عهده شان وارد شود آن زمان است که در گرفتن دیه دچار مشکل 
می شوند و ناحیه جرم و تخلف زیادی بوجود می آید و به همین خاطر 
است که بایستی کمک کنیم تا زمینه جرم و چنین مسائلی در سطح 

کشور کم شود. 

از  بسیاری  در  است  مدت ها   NFC الکترونیک  پرداخت  روش 
کشورهای دنیا متداول است و با وجود گستردگی و رواج استفاده 
از ابزارها و روش های پرداخت الکترونیک در کشور ما، جای این 
روش پرداخت مبتنی بر موبایل در ایران خالی بود. مزایای استفاده 
از این روش پرداخت به قدری بود که شبکه الکترونیکی پرداخت 
کارت)شاپرک( به عنوان متولی حوزه پرداخت الکترونیک در کشور، 

از مدت ها قبل امکانات زیرساختی ارائه این سرویس را 
و  ارائه  بر  ناظر  مقررات  پیش نویس  و  بود  آورده  فراهم 
استفاده از آن را پس از جمع بندی نظرات کارشناسان و 
فعالان حوزه پرداخت، در اختیار بانک مرکزی قرار داده بود.

روش  این  از  بانک مرکزی  لازم،  بررسی های  از  پس 
این شیوه  در  کرد.  رونمایی  به صورت رسمی  پرداخت 
دستگاه های  توسط  وجه  پرداخت  برای  پرداخت، 
کارتخوان، دیگر نیازی نیست از کارت بانکی برای انجام 
اپلیکیشن  خریدار  است  کافی  شود.  استفاده  تراکنش 
و  کرده   نصب  خود  تلفن همراه  گوشی  در  را  مربوط 

اطلاعات کارت بانکی را در گوشی ذخیره کرده باشد.
از  تعریف  شود،  نرم افزار  این  در  بانکی  کارت  زمانی که 

سوی بانکی کارت را صادر و پشتیبانی کرده، رمزگذاری و شماره 
کارت شبیه سازی می شود. هنگامی که برای پرداخت دستگاه های 
گوشی  نرم افزار،  این  شدن  فعال  با  می شود  مراجعه  کارتخوان 
تلفن همراه را به دستگاه نزدیک کرده و از طریق نشانه گذاری که 
قبلا انجام شده، پرداخت در پایانه فروش انجام خواهد شد و دیگر 

نیازی به استفاده از کارت نیست.
محسن قادری مدیرعامل شرکت شبکه الکترونیکی پرداخت کارت 
گفت: با هدف حرکت به سمت استانداردها، پیاده سازی و رعایت 

آن ها در حوزه پرداخت و همچنین افزایش امنیت، دستورالعمل های 
فنی پرداخت با فناوری NFC  بر اساس استاندارهای جهانی را از 

سوی این شرکت تدوین شده است.
وی افزود: مراحل تکمیلی این طرح در شاپرک دنبال و تست هایی 
نیز بر روی آن انجام شد که نتیجه آن در نمایشگاه کتاب امسال 
که پرداخت با NFC برای اولین بار در آن پیاده سازی و اجرایی 

شاپرک  شرکت  هدف  اساس،  این  بر  است؛  قابل مشاهده  شده، 
در تدوین این طرح و دستورالعمل اجرایی آن، حرکت به سمت 
و  پرداخت  حوزه  در  آن ها  رعایت  و  پیاده سازی  استانداردها،  
به  بدون ورود  زیرساخت  ایجاد یک  و  امنیت  افزایش  همچنین 

فضای کسب وکار است.
آنکه  از  پس  گفت:  باره  این  در  منصوری  حامد  همچنین 
شرکت های  اختیار  در   NFC بر  مبتنی  پرداخت  استانداردهای 
برای  فراوانی  تلاش  و  سرمایه گذاری  شد،  داده   قرار  پی اس پی 

یکسان سازی رویه ها انجام گرفت و نهایتاً موفق شدیم محصول 
و عملیاتی را به نهادهای ناظر حاکمیتی ارائه و تأییدیه های لازم 

را دریافت کنیم.
وی ادامه داد: امسال هم مانند سه سال گذشته ارائه خدمات پرداخت 
در نمایشگاه بین المللی کتاب برعهده شرکت آسان پرداخت است و 
از آنجایی که خواست رگولاتوری رونمایی رسمی از شیوه پرداخت  
آمادگی های  ما  بود،  کتاب  نمایشگاه  از  پیش   NFC
از  انجام داده بودیم و هم اکنون بیش  از قبل  را  لازم 
3 هزار دستگاه کارتخوان مجهز به NFC در نمایشگاه 

کتاب تهران نصب شده و آماده استفاده است.
دو  به  شده  نصب  کارتخوان های  تمام  ادامه داد:  وی 
شیوه کابل و بی سیم قادر به ارائه سرویس هستند و 
 NFC به  مجهز  خریداران  تلفن همراه  گوشی  اگر 
باشد براحتی می توانند از کارتخوان های نصب شده در 
نمایشگاه استفاده کنند. ضمن اینکه زمینه همکاری با 
تمام بانک ها را در قالب سامانه »مانا« فراهم شده است.
بالایی نسبت  بسیار  امنیت  از  فناوری  این  افزود:  وی 
اگر  به طوری که  بانکی برخوردار است.  به کارت های 
کارت های بانکی دارای یک رمز هستند استفاده از این فناوری 
سه لایه امنیتی را به همراه خواهند داشت به طوری که در جریان 
باید  اول  می شود  انجام  نرم افزار  این  براساس  که  نشانه گذاری 
طرف استفاده کننده رمز گوشی موبایل را باز کند، دوم رمز برنامه 
نشانه گذاری و سوم رمز کارت خواهد بود که خود امنیت آن را به 
شدت افزایش می دهد و حتی در هنگامی که گوشی موبایل مفقود 
شود نگرانی چندانی از بابت دسترسی به این نرم افزار و خالی شدن 

حساب بانکی وجود ندارد.

فراز و فرودهای اجرای قانون دریافت گواهینامه بدون نیاز به پایان خدمت

آغاز استفاده از فناوری NFC وحذف تدریجی کارتها ازشبکه بانکی کشور

گزارش :
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مـروری بر بــرخی اخبـار 
فعالیتهای حسینعلی حاجی

جدیدترین  در  اسلامی  مدرس طب  تبریزیان  عباس  آیت الله 
جلسه خود در مدرسه فیضیه قم نکاتی را با توجه به نزدیک 
ماه  این  برای  آمادگی  لزوم  و  رمضان  مبارک  ماه  شدن 

عظیم الشأن بیان کرد:
خورد.  باید سحری  حتما  مبارک  ماه  در  که  این  اول  مطلب 
اشخاص در روزهای دیگر می توانند فقط شام بخورند ]و به 
یک وعده غذایی اکتفا کنند[ ولی در ماه مبارک رمضان حتما 
باید سحری خورد، هر چند که این سحری یک لیوان آب باشد! 
چرا که قرآن کریم می فرماید: بخورید و بیاشامید تا طلوع فجر 

و سپس روزه را تا شب به اتمام برسانید.
دستورهای الهی حتی اگر رعایت آن واجب شرعی نباشد از نظر 
طبی حتما باید انجام داد، خداوند بی جهت امر نمی کند. پیامبر 
خدا نیز فرمود حتما سحری بخورید. وعده افطار وعده ای است 
که انسان به صورت طبیعی چون گرسنه است چیزی می خورد 

و تاکید قرآن بر وعده سحری است.
از سویی روش و عادت برخی از مردم چنین است که در سحری 
غذای سنگین می خورند و در افطار غذای سبک اما این اشتباه 
است چرا که از روایات استفاده می شود که افطار معادل شام 

است و شام وعده اصلی غذایی باید باشد.
سحری معادل صبحانه است که باید مثل سویق سبک باشد 
و اگر کسی غذای سنگین مثل گوشت و غذای چرب بخورد 
مجبور است آب زیاد بخورد، معده اش آسیب می بیند. در روایات 
سفارش شده بعد از گوشت و غذای چرب، آب نخورید ولی 
چنین اشخاصی در ماه مبارک از روی اضطرار و ناچاری آب 
می خورند، نتیجه اش این است که صبح حال مساعدی نداشته 

و حالت تهوع و استفراغ دارند.
مطلب دوم اینکه روزه گرسنگی و تشنگی و احساس ضعف را 
در پی دارد و بعضی افراد که روزه نمی گیرند دلیل آن را احساس 
ضعف یا تشنگی بیان می کنند ولی این مشکلات درمان دارد. 

این افراد باید حتما در سحری »سَویق« بخورند.
سحری پیامبر)ص( سویق و خرما بود و هر دو مقوی اند و اگر 
کسی سویق و خرما بخورد تا شب قوی است. سویق مخصوصا 
سویق گندم و جو مشکل ضعف و حتی مشکل گرسنگی را تا 
حدودی بر طرف می کند و خودم تجربه کردم سابقا که ایامی 
در ماه مبارک خیلی کار می کردیم و احساس ضعف کردم، با 

خوردن سویق و خرما خیلی راحت توانستم روزه بگیرم.
که سب  است  آب  با  همراه  خرما  خوردن  در  تشنگی  علاج 
می شود دهان فرد تا شب پر از بزاق باشد و در این زمینه آب 
گرم بیشتر تشنگی را از بین می برد. راهکار دوم برای در امان 
از تشنگی، خوردن »سویق عدس« در سحری است  ماندن 
که حتی در هوای گرم و مسافرت، تشنگی به سراغ اشخاص 
نمی آید و اهل بیت علیهم السلام در سفرهای بیابانی و هوای 
گرم سویق عدس را از خود جدا نمی کردند. )سویق عدس یعنی 
که  روغن( کسانی  بدون  داده شده  تف  و  آسیاب شده  عدس 
مشکل دیابت دارند هم با همان خرما و آب و سویق مشکلشان 

حل می شود.
معتقدم خیلی از بیماری ها با روزه گرفتن منافات ندارد و فقط 
برای کسی که صرع یا بیماری های سخت داشته باشد روزه 
ساده  خوراکی های  با  که  معده  مشکلات  مثلا  و  دارد  ضرر 
هضم کننده )مثل داروی هاضوم که ترکیب مساوی سیاهدانه 
آسیاب نشده به همراه زنیان و آویشن آسیاب شده است( یا داروی 

جامع امام رضا)ع( که به همراه آب زیره حل شود.

توصیه های غذایی اسلام 
برای ماه مبارک رمضان

آیت الله تبریزیان مطرح کرد:

چرا ترامپ ریاض را مقصد اولین سفرش قرار داد؟

گزارش :


